
Autokemp Radeč v novém
     S výstavbou koupaliště a objektem umístěným vlevo od vstupu se začalo v 50. letech 
minulého století. Kemp je mnohem mladší, je z počátku 80. let. Celý areál dlouhá léta 
přežíval, investice bývaly minimální a nejnutnější.
     Před letošní sezonou se celý areál může pochlubit rozsáhlou rekonstrukcí. Zastupitelé 
uvolnili finanční prostředky, přispělo Sportovní a turistické centrum Jestřebí hory a práce 
mohly začít. 
     V autokempu byly provedeny terénní úpravy, vysázeny květiny, dřeviny a pokáceny 
vzrostlé stromy. Další část rekonstrukce se týkala chatek, kde jsou nové podezdívky a 
přípojky vody, opravené střechy.  Radostný pohled je do kuchyněk vybavených nádobím, 
prokouklo sociální zařízení. Součástí každé chatky je zahradní nábytek. V areálu je 
ohniště a počítáme s výstavbou grilu. Kapacita kempu je 48 lůžek, je možné zde také 
kempovat s využitím elektrické přípojky. Pro letní návštěvníky je připraven příjemný 
pobyt.
     Dobrou zprávu máme i pro „Radečáky“. V samotném objektu u bazénu došlo také 
k výrazným změnám. Objekt bez důkladných změn již nemohl sloužit po stránce 
technické a zejména hygienické. Zchátralá budova dostala generálku. Provedeny byly 
nové rozvody vody, instalován bojler, položena podlahová krytina, vymalovány vnitřní 
prostory a celý objekt natřen. Pro letní posezení je položena zámková dlažba, příjemně 
překvapí zrekonstruované sociální zařízení a nový  restaurační nábytek. 
     Okolní terén potřeboval také důkladný zásah. Náletové dřeviny byly ve velkém 
množství kolem objektu občerstvení a plotu, opravena musela být i příjezdová 
komunikace. 
     Spojenými silami se podařilo udělat velký kus práce nejen pro návštěvníky kempu, ale 
i pro úpické a radečské občany. Letní venkovní posezení zve k příjemnému pobytu a 
posezení s přáteli. Bude-li pršet jako ve dnech, kdy úvodník píšu, přivítáme Vás 



v restauraci.
                                                                                        Za STCJH Jaroslav Jörka
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U S N E S E N Í   č. 19/2008
ze zasedání Zastupitelstva města Úpice konaného dne 29.  5.  2008

I.
K předloženým zprávám

Zastupitelstvo města schvaluje:
 Rozpočtové změny                příjmy:         12 500,- Kč

                výdaje: 12 500,- Kč
                       financování:          0 Kč

Závěrečný účet města za rok 2007 s výrokem bez výhrad

Rozdělení hospodářských výsledků příspěvkových organizací za rok 2007

Zastupitelstvo města bere na vědomí:
 Zprávu o činnosti SPOZ za rok 2007
 Zprávu o činnosti městského kulturního střediska a městského muzea za rok 2007
 Zprávu o činnosti městské knihovny za rok 2007
 Zprávu o činnosti STCJH za rok 2007
 Zprávu  o  hospodaření  na  lesním  majetku  města  Úpice  za  rok  2007  a  návrh 

rozpočtu hospodaření pro rok 2008
 Zprávu kontrolního výboru o provedené kontrole v STCJH



II.
Majetkové záležitosti

Zastupitelstvo města schvaluje:.

08/19/99 - Uzavření smlouvy o smlouvě budoucí se společností ČEZ Distribuce, a.s. se 
sídlem v Děčíně o zřízení věcného břemene spočívajícího ve strpění, zřízení 
a provozování kabelového vedení NN na p.p.č. 1541/3, 1501/5 a 1504/6 a l 
ks  kabelové  rozpojovací  skříně  na  p.p.č.  1541/3,  vše  v  k.ú.  Úpice  za 
jednorázovou úhradu ve výši 1 200 Kč včetně DPH.

08/19/100 - Převod nájemních práv k bytu č. 9 v domě čp. 1080 v ul. Národní v Úpici z 
p. Z. Jursíka, bytem Úpice na pí Lenku Melicharovou, bytem Úpice s tím, že 
veškerá práva a povinnosti váznoucí k této bytové jednotce včetně finančního 
vyrovnání si vypořádají mezi sebou.

08/19/101 - Prodloužení nájemní smlouvy části nebytových prostor v objektu čp. 479 na 
st.p.č. 316/1 v k.ú. Úpice v ul. Národní firmě Fabl s.r.o. se sídlem v Nové 
Pace do 31. 12. 2008.

Zveřejněno: od 12. 5. do 27. 5. 2008

08/19/102 - Prodloužení nájemní smlouvy části  nebytových prostor – garáže na st.p.č. 
443 v areálu u objektu čp. 479 v k.ú. Úpice v ul. Národní   fyzické osobě 
podnikající Tomáši Mazalovi – Autoškola se sídlem v Úpici  do 31. 12. 2008.
Zveřejněno: od 12. 5. do 27. 5. 2008

08/19/103 - Prodej p.p.č. 1692/11 o výměře 8 371 m2 vedené jako travní porost v k.ú. 
Radeč, za cenu 5,46 Kč/m2 p. M. Endlichovi, bytem Radeč.
Zveřejněno: od 12. 5. do 27. 5. 2008
 

08/19/104 - Prodej p.p.č. 1017/1 o výměře 839 m2  v k.ú. Úpice vedené jako trvalý travní 
porost  za cenu 12 100 Kč a p.p.č. 1018 o výměře 693 m2 vedené jako ostatní 
plocha v k.ú. Úpice, za cenu 8 000 Kč p. L. Šimonkovi, bytem Úpice.
Zveřejněno: od 12. 5. do 27. 5. 2008

08/19/105 - Prodej p.p.č. 55/2 o výměře 198 m2 v k.ú. Úpice za cenu 10 Kč/m2   pí 
Adámkové, bytem Trutnov.
Zveřejněno: od 12. 5. do 27. 5. 2008

08/19/106 - Odkoupení p.p.č. 1258/3, 1623/5, 1623/6, 1623/7, 1623/8, 1623/9 a 1623/10 
o celkové výměře 138 m2 vše v k.ú. Úpice za cenu 1 Kč/m2, od Texlen, a.s. 
Trutnov.



08/19/107 - Zveřejnění záměru prodeje st.p.č. 164/2 o výměře 961 m2 v k.ú. Radeč za 
cenu 300 Kč/m2 pro účely výstavby rodinného domu.

08/19/108 - Zrušení výběrového řízení na projektanta půdní vestavby ZŠ Úpice-Lány a 
vypsání  výběrového  řízení  na  zpracování  studie  celkového  vnitřního 
uspořádání včetně využití půdních prostor ZŠ Úpice-Lány.

Zastupitelstvo města neschvaluje:.

08/19/110 - Prodej pozemků vedených ve zjednodušené evidenci č. 1281/2 díl 2, 1342/1, 
1343,  1342/2,  1345/1,  1015/1,  1022/5,  1015/4,  1015/5,  1015/7,  1015/3  a 
2230/2, vše v k.ú. Radeč. 

08/19/111 - Prodej p.p.č. 2153 o výměře 128 m2 v k.ú. Úpice.

Zastupitelstvo města bere na vědomí:

08/19/112 - Uzavření  nájemní  smlouvy na  část  p.p.č.  1675/1  o výměře  96 m2 v k.ú. 
Úpice s manžely Ferencovými, bytem Úpice.
Zveřejněno: od 12. 5. do 27. 5. 2008

08/19/113 - Uzavření  smlouvy  o  dílo  na  základě  výsledku  výběrového  řízení  na  tyto 
akce: 

  fasáda muzeum 
      s firmou Tomek Vladimír, Dvůr Králové n. L. za cenu 1 456 125 Kč vč. 
DPH

  fasáda objektu MěVAK
      s firmou Miroslav Starý, Úpice za cenu 1 049 556,30 Kč vč. DPH

  rekonstrukce objektu Dřevěnka
      s firmou Josef Pich, STAVO-P, Batňovice za cenu 699 482 Kč vč. DPH

  oprava podlahy tělocvičny ZŠ Bří Čapků
      s firmou TENNIS ZLÍN a.s., Zlín za cenu 611 748,06 Kč vč. DPH



                                                  III.
Různé

Zastupitelstvo města schvaluje:

 Přijetí dotace od Královéhradeckého kraje ve výši 160 000 Kč  na projekt Úpice – 
„Dřevěnka" č.p. 92 - odstranění zemní vlhkosti, položení drenáží, zemní izolace, 
dozdění  komínového  tělesa  včetně  vyspárování,  doplnění  cihelného  zdiva  v 
prostoru masného krámku a pověřuje starostku uzavřením smlouvy o poskytnutí 
dotace.

· Přijetí  dotace  od  Královéhradeckého  kraje  ve  výši  11  870  Kč  na  projekt 
"Partnerská  spolupráce  Úpice  (CZ)  -  Oberbipp  (CH)"  a  pověřuje  starostku 
uzavřením smlouvy o poskytnutí dotace.

 Zařazení  Pečovatelské  služby  města  Úpice  jako  oddělení  sociálně  správního 
odboru  Městského úřadu v Úpici.

 Celkový počet  zaměstnanců města  zařazených do Městského úřadu v Úpici  v 
celkovém počtu  28 (slovy dvacet osm) zaměstnanců.

 Pověření  tajemníka  MěÚ  v  Úpici  k  příjímání  zaměstnanců  při  dodržení 
schváleného přepočteného stavu zaměstnanců k řešení zástupů za dlouhodobou 
nepřítomnost  zaměstnanců  MěÚ  a  při  sjednávání  dohod  o  pracích  konaných 
mimo pracovní poměr.

 Bezplatné užívání veřejného prostranství, tj. parku u Divadla A. Jiráska v Úpici, 
Jednotou  divadelních  ochotníků  v  sobotu  dne  26.  července  2008  k  zajištění 
programu v době konání úpické pouti a zapůjčení prodejních stánků na tento den.

 Přijetí finančního daru pro potřeby Pečovatelské služby města Úpice ve výši 35 
000 Kč (slovy třicetpěttisíc korun českých) od dárce, který nechce být jmenován. 
Finanční dar bude použit na nákup kompenzačních pomůcek.

· Zakoupení univerzálního traktoru v hodnotě 63 900 Kč s DPH od fy Servis a 
prodej zahradní techniky p. Borůvky z Havlovic pro potřeby STCJH.

 Vypsání výběrového řízení na rekonstrukci dětského bazénu v areálu autokempu 
Radeč a financování rekonstrukce z rozpočtu města do výše 250 000 Kč s DPH.

 Převod  50  680  Kč  z  fondu  reprodukce  investičního  majetku  do  provozních 
prostředků  Městské  knihovny  Úpice  –  částka  bude  použita  na  nákup 
kopírovacího stroje a jeho doplňků.



 Pověření místostarosty Mgr. Hagera podepsáním smlouvy s vítězem výběrového 
řízení na výrobu a distribuci místního televizního vysílání a dále potvrzuje, že 
veškeré kroky v této věci bude provádět  místostarosta. 

Zastupitelstvo města bere na vědomí:

 Výsledek výběrového řízení na výrobu a distribuci místního televizního vysílání.
 Sdělení p. Šklíby, že ruší existenci komise pro objekt SPV.
 Vybírání poplatku 30 Kč v městském penzionu za schůzovou činnost pro úpické 

organizace je v kompetenci vedoucího STCJH.
 Výsledek výběrového řízení na nákladní vozidlo MAN pro TS -  vybrána firma 

CTS servis Okřínek.

Zastupitelstvo města pověřuje:

 Majetkový odbor jednáním o získání pozemků pod chodníky na Sychrově v ul. 
Národní do vlastnictví města Úpice.

21. veřejné zasedání ZM Úpice

se uskuteční ve čtvrtek 11. září 2008 od 17 hodin v městském sále.

Program jednání:
1. Zpráva o hospodaření města za I. pololetí 2008
2. Majetkové záležitosti
3. Zpráva o průběhu investičních akcí
5. Zpráva o dluzích
6. Různé

PLÁN  ČINNOSTI  ZASTUPITELSTVA  MĚSTA
 ÚPICE  NA  II. pololetí  2008

28. srpna 2008              PRACOVNÍ PORADA 

11. září 2008              VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ
1) Zpráva o hospodaření města za I. pololetí 2008
2) Majetkové záležitosti
3) Zpráva o průběhu investičních akcí
4) Zpráva o dluzích



                                          5) Různé 

2. října 2008     PRACOVNÍ PORADA

16. října 2008    VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ
1) Zimní operační plán údržby místních komunikací 

                                               2) Majetkové záležitosti 
          3) Finanční záležitosti

    4) Různé

30. října 2008     PRACOVNÍ PORADA

13. listopadu 2008     VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ
                                       1) Návrh rozpočtu města na rok 2009
                                       2) Majetkové záležitosti 
                                       3) Různé 

27. listopadu 2008     PRACOVNÍ PORADA

11. prosince 2008    VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ

1) Zpráva o investičních akcích 2008
2) Zpráva o přípravě investičních akcí na rok 2009
3) Majetkové záležitosti
4) Finanční záležitosti
5) Plán činnosti ZM na I. pololetí 2009 

6) Různé

Oznámení o prováděném průzkumu

Odborní poradci, kteří jsou ve smluvním vztahu s Renátou Šimkovou - ADAM se 
sídlem v  Přerově,  provádějí  již  pět  let  v  rámci  projektu  „Zdravé  bydlení“  mapování 
geopatogenních a ostatních škodlivých zón v různých částech České republiky.

V současné době se provádí toto mapování i v našem regionu. Mapování probíhá 
formou bezplatného proměřování geopatogenních zón v domácnostech, které se přihlásí. 
Odborní poradci provedou proměření a vyplnění protokolu o stavu geopatogenních zón a 
zároveň  poskytnou  bezplatnou  poradenskou  službu  a  návrh  řešení.  Všichni  odborní 
poradci jsou vybaveni plnou mocí a na požádání jsou povinni ji předložit.

Projekt „Zdravé bydlení“ je zaměřen na zmapování a zjištění vlivu patogenních 
zón na lidský organismus.

Více informací  o  projektu  „Zdravé bydlení“ je  možno získat  na  www.adam-
pr.cz  .  

Kontakt: 
tel.: 581 225 761, mobil: 776 708 133, fax: 581 225 251, e-mail: info@adam-pr.cz



                                                                                          Renáta Šimová – ADAM Přerov

Ukliďme si svět

Speciální  základní  škola  Úpice  se  zapojila  do  nového  ekologického  projektu 
„Ukliďme si svět“ pořádaného kolektivním systémem Elektrowin - hlavním partnerem 
soutěže Eurorebus a časopisu Dnešní svět. Jedná se o nový ekologický projekt základních 
a středních škol v ČR zaměřený na podporu environmentální a ekologické výchovy  - 
„ekologie v praxi“. Hlavním účelem projektu byla podpora zpětného odběru vysloužilých 
elektrospotřebičů,  které  naši  žáci  umísťovali  do  sběrných  košů.  “Vysloužilými 
elektrospotřebiči“  se  pro  účely  ekologického  projektu  rozumí  malý  i  velký 
elektrospotřebič,  „vše  co  lze  zapojit  do  elektrické  zásuvky nebo funguje  na  baterie“. 
Naplněné a nahlášené sběrné koše a velké spotřebiče nám byly následně pořadatelem 
odvezeny.  Rozhodující  pro  úspěch  v  projektu  bylo  celkové  množství  vybraných 
spotřebičů v rámci projektu (počet spotřebičů v přepočtu na kg a na množství žáků školy 
z důvodu neznevýhodnění škol s malým počtem žáků). Díky tomuto klíči se Speciální 
základní  škola  Úpice  umístila  na  skvělém  3.  místě.  Vítězné  školy  byly  vyhlášeny 
13.června 2008 v Praze, kde jsme získali ekologicky zaměřený výlet pro 30 žáků naší 
školy s překvapením. Je to krásná odměna za snahu a píli pro náš svět.

                                                                                     Mgr. Michaela Hartmanová 



Zelená obec
     Město Úpice je zapojeno do unikátního projektu „Zelená obec“ a obdrželo certifikát 
„Zelená obec.“ Město v rámci projektu poskytne občanům možnost zbavit se 
vysloužilých elektrospotřebičů prostřednictvím sběrného boxu a přispívá ke zlepšení 
životního prostředí.
     Sběrný box na elektrospotřebiče bude umístěn na chodbě v přízemí městského úřadu.
                                                                                                  Město Úpice

Pobyt na Nesytě

     Ve dnech 6. – 8.6. 2008 jsme v rámci připravovaného programu uskutečnili s uživateli 



denního centra Beránek víkendový pobyt v rekreačním zařízení Nesytá. Této akce se 
zúčastnila více než polovina uživatelů. Společně si zahráli branné hry, připravovali 
ohniště, opékali vuřty, hledali houby. Svoji nebojácnost a samostatnost si mohl každý 
vyzkoušet při noční hře – „Stezce odvahy“. Schopnost postarat se o sebe a ostatní 
dokázali někteří i při společné přípravě stravy. 
      Ke spokojenosti zúčastněných přispělo krásné počasí, které nám umožnilo trávit celý 
den venku v přírodě.
     Všichni obstáli na výbornou, a to i přesto, že někteří absolvovali takovýto pobyt 
poprvé bez doprovodu rodičů.
     I za tak krátkou dobu jsme si všichni odnesli spoustu zážitků a již nyní se těšíme na 
další akci, kterou jsme si naplánovali na podzim t.r.
                                                                           Věra Fialová, vedoucí denního centra

SOS radí
DOTAZ:
Dobrý den, chtěla jsem se zeptat na záruční dobu žárovek do auta, prodejce 
stále tvrdí, že žádná neexistuje. Děkuji za odpověď. 

ODPOVĚĎ:
Záruční doba na žárovky je samozřejmě 2 roky, ovšem nelze ji zaměňovat s 
životností, která může být kratší než ony 2 roky. Záruka se vztahuje na vady 
materiálu nebo výroby, nevztahuje se na běžné opotřebení nebo mechanické 
poškození. K poškození žárovky může dojít také při závadě v elektroinstalaci 
vozidla. Toto vše je potřeba vzít při posuzování v úvahu. V každém případě si 
nechte v obchodě žárovky vyzkoušet, aby fungovaly, a ponechejte si pokladní 
bloček pro případnou reklamaci.  

SOS - Sdružení obrany spotřebitelů, o.s.
www.spotrebitele.info

Poradenská linka 900 08 08 08 (8 Kč/min.)

                                                                                             

Jak jsme reprezentovali naši školu na Studánecké Čapkianě

      Dne 16. 5. 2008  u příležitosti 90. výročí vzniku Československé republiky a 70. 
výročí úmrtí Karla Čapka uspořádala obec Malé Svatoňovice a  tamější Společnost Bratří 
Čapků již II. ročník Studánecké Čapkiany – 24 hodinového čtení prací sourozenců 
Čapkových a interpretaci textů hodnotících jejich tvorbu a  činnost, na níž nechyběli ani 
zástupci naší školy.  

     Pro naši ZŠ Bratří Čapků byla letošní slavnost oproti jejímu I. ročníku významnější a 

http://www.spotrebitele.info/


slavnostnější, neboť se nám dostalo velké cti. Byla jsem  požádána, abych  zahájila čtení 
textů.  Společně se svou žákyní Terezou Seidelovou jsme byly první, kdo předstoupil 
před v hledišti shromážděné účastníky a hosty, mezi nimiž nechyběla ani vnučka Josefa 
Čapka,  paní doktorka Kateřina Dostálová a její otec. Po přednesu textu napsaného pro 
tuto příležitost nazvaného Můj život s pejskem a kočičkou a Devaterem pohádek Bratří 
Čapků Terezka přečetla dvě vybrané básně ze sbírky veršů Jana Skácela nazvané Proč ten 
ptáček z větve nespadne.

     Naši reprezentaci významně  podpořili také  moji žáci z 5. A  a  žáci ze  6. A, kde 
vyučuji výtvarnou výchovu.  Díky nim jsme s sebou vezly 14 obrázků hrdinů Devatera 
pohádek, které byly ihned vystaveny na panelu v hale před vstupem do Velkého sálu 
Kulturního klubu v Malých Svatoňovicích, kde se letošní výborně připravená a hojně 
navštívená slavnost konala.

     Autory zdařilých výtvarných prací, které k naší velké radosti následně  putovaly do 
Památníku Karla Čapka na Strži, do vily Bratří Čapků v Praze na Vinohradech, do SBČ 
v Praze, na Slovensko do Trenčína Ivo Velikému  a do Českého centra PEN klubu Jiřímu 
Dědečkovi,  jsou Veronika Hofmanová,  Tereza Kaválková, Viktor Kejzlar, Anička 
Kociánová, Karolína Kopecká, Simona Kořízková, Martin Kubiček, Vašek Kynčl, 
Martin Nývlt, Tomáš Paťha, Tereza Seidelová, Míša Ševcová, Karolína Šormová a Míša 
Wolfová. 

     Výše zmíněné dívky ze 6. A, Veronika Hofmanová a Míša Ševcová, se společně se 
svou spolužačkou Klárou Kultovou zúčastnily  v sobotu 17. 5. čtení ukázek z tvorby 
bratří Čapků.  Veronika přečetla pohádkové vyprávění Případ s havlovickým vodníkem, 
Klára Případ s Hejkalem a Míša povídku Případy pana Janíka. 

      Milým překvapením pro návštěvníky Malých Svatoňovic byla také možnost 
prohlédnout si  pěknou putovní výstavu Čapci a Slovensko instalovanou v malém sále 
kulturního klubu.  Přátelské a srdečné přijetí, výborná atmosféra v sále,  setkání se 
zajímavými lidmi a ještě mnohé jiné je důvodem, proč se  všichni  velmi těšíme na příští, 
již  III. ročník, který se uskuteční  v roce 2009. 

                                                                                                           Mgr. Alena Křivská



Poděkování paní Bergerové

     Sbírka obrazů na Městském úřadě v Úpici se v červnu rozrostla díky paní Evě 
Bergerové. Ta se rozhodla darovat městu obraz MEČÍKY, který je dílem jejího manžela, 
akademického malíře Jiřího Bergera, jehož nedožité osmdesátiny jsme si připomněli v 
květnu letošního roku. Návštěvníci úřadu se mohou potěšit pohledem na toto krásné 
umělecké dílo v podatelně MěÚ.
     Touto cestou bychom chtěli paní Bergerové za její dar velice poděkovat. 

Iljana Beránková, Robert Hager 



POZNÁVÁME NAŠE MĚSTO
Správné odpovědi na otázky z květnového soutěžního bloku z vysílání úpické televize 
ÚČKO:

1. Který rok se váže k     pověsti o vpádu Tatarů do Úpice?  
odpověď: Rok 1241 (letopočet římskými číslicemi MCCXLI je uveden na štítu radnice 
na náměstí).

2. Co představují sochy na budově České spořitelny v     Úpici a kdo je jejich autorem?  
odpověď: Sochy symbolizují práci a spořivost, autorem je sochař Josef Bílek z Hořic.

3. Kdy a kde byla v     Úpici postavena první továrna?  
odpověď: V roce 1851 na Sychrově – přádelna lnu (společníci: J. Abeles z Červeného 
Kostelce, F. Morawetz z Úpice, J. Oberländer z Náchoda a M. J. Schwab z Prahy).



4. Kdy byla otevřena Poliklinika v     Úpici?  
odpověď: 8. listopadu 1959 (první ředitel MUDr. J.Hnilica).

                                                                                                                    Antonín Kubíček

Jedenáctý ozdravný pobyt se opět vydařil
     Skutečně – už pojedenácté uskutečnili diabetici z územní organizace v Úpici svůj 
týdenní rekondiční pobyt, tentokrát v Janských Lázních. 
     Vzhledem k charakteru cukrovky je velkým kladem těchto pobytů alespoň ta 
jednotýdenní změna životního stylu. Na rekondici se cvičí /podle možnosti jednotlivců/, 
podstatnou část tvoří každodenní vycházky různých náročností a také cvičení v bazénu. 
     Důležité je, že účastníci rekondice jsou ochotni něco proti cukrovce udělat. Diabetes 
je nemoc, při které sice nic nebolí, ale dovede být ve svých důsledcích velmi nebezpečná.
     Jsme proto rádi, že za jedenáct let našeho působení už projevilo snahu kolem 350 
našich členů aktivně proti cukrovce zabojovat. 
      Jsme rádi, že se na rekondici  přijela podívat i paní starostka Ing. Iljana Beránková, 
místostarosta Mgr. Robert Hager, manažerka Ing. Lenka Součková, ale také 
diabetologové manželé MUDr. Trčkovi. Takový postoj vysoce hodnotí i náš ústřední 
orgán. Psal jsem o tom v květnových úpických novinách.
     Pro mnohé účastníky letošního pobytu bylo zážitkem i to, že za námi přijel štáb úpické 
televize s kameramany Josefem Červeným a Josefem Provazníkem a redaktorkou 
Gabrielou Drejslarovou. Myslím, že tento štáb odvedl profesionální práci.
     Díky nim se mohou všichni podívat, jak jsme náš čas trávili v hotelu Siréna a v celých 
Janských Lázních.
     Letošní i loňský pobyt se uskutečnil především díky podpoře města Úpice, ale i 
Havlovic a Suchovršic.
    Případným zájemcům sdělujeme, že se stále mohou přihlašovat za naše členy. Ovšem 
jen s tím, že jsou ochotni proti cukrovce bojovat i během celého roku, nejen na rekondici. 
Cvičíme v tělocvičně ZŠ BČ, pořádáme zdravotní přednášky a řadu jiných akcí.
                        
 Za územní organizaci Svazu diabetiků v Úpici Václav Kašparovský

Loupežníci z Brend na celostátním srazu turistů 2008 v Lázních Bělohrad
     Náš turistický oddíl mládeže se pravidelně zúčastňuje akcí Klubu českých turistů 
krajského a celostátního významu. Účast na celostátním turistickém srazu je mimo 
našeho tábora vždy vyvrcholením činnosti v daném roce. Srazu v Lázních Bělohrad se 
účastnilo 25 členů oddílu po celou dobu konání a na závěrečné dny pak dorazili ještě 
další tři. Velmi dobrý program připravený pořadateli nám umožnil poznat zajímavosti 
v dalším kousku našeho kraje.  Návštěva hradu Pecka, muzea K.V.Raise, klášterních 
sklepů a rodného domku K.J. Erbena, vyhlídkové věže Hořický chlum, Raisovy chaty na 
Zvičině, poutního kostelíku Byšičky, to je jen malý výčet navštívených zajímavých míst. 
Sraz se konal ve školním roce, a tak jsme se ho mohli zúčastnit jen za pochopení vedení 
škol, které své žáky uvolnily, a také podpory vedení města Úpice poskytnutím dotace 
z grantu města. Chci za podporu všem poděkovat nejen za sebe, ale především za 
účastníky z turistického oddílu mládeže „Loupežníci z Brend“. 
                                                            Vořechovský Miroslav, předseda KČT Úpice





MĚSTO ÚPICE 
A
 NÁBOŽENSKÁ OBEC CÍRKVE ČESKOSLOVENSKÉ HUSITSKÉ

Vás srdečně zvou na  koncert 

KRAKONOŠOVA  HUDEBNÍ 
ZAHRADA  2008

v     neděli 3. srpna 2008 od 18.00 hodin  
ve Sboru mistra Jana HUSA v ÚPICI

Studenti  Mezinárodní operní dílny pro mladé pěvce v polské Karpaczi 
zde vystoupí se zajímavými a méně známými díly s tematikou Krkonoš a 

bájného vládce hor Krakonoše.

Můžete si vychutnat poslech skladeb od L.Spohra, C.M.von Webera, 
F.Flotowa, H.Sommera, A.Conradiho a dalších skladatelů.



                          Průvodní slovo koncertem: prof. Jaroslav Mrázek

     
               

Suchovršické lidové slavnosti - 2.ročník

    V sobotu 7.6.2008 bylo od rána v Suchovršicích živo. Druhý ročník
 Suchovršických lidových slavností nabízel zájemcům od 9. ranní hodiny prohlídku
 starého dolu zvaného Zlatá jáma. Místní hasiči ve spolupráci s Báňskou
 záchrannou službou nabízeli prohlídku až do 17. hodiny. Zájemců bylo skutečně
 hodně.
   Od 13.hodiny  byl zajištěn program v areálu školy a hřiště. Na hřišti
 probíhal stánkový prodej, nabízela se zde možnost občerstvení ve stánku u
 Millerů, velký úspěch měla cukrová  vata, děti soutěžily na stanovištích ve
 skákání na balonech, v prolézání strachovým pytlem, házely na cíl, zaskákaly si
 na trampolíně a pohrály si na zahradě. Tombola a kolo štěstí pro děti tu také
 nechyběly. Celé tři hodiny v odpoledních hodinách nabízel pan Kuťák dětem a
 rodičům projížďku na voze taženým koňmi.
   V 16,30 hodin se představily děti z místní MŠ a kamarádi ze SULIHARY svým
 tanečním vystoupením.Překvapením bylo vystoupení " Technických služeb obce
 Suchovršic". Do pozdních večerních hodin hrála a zpívala k tanci a poslechu
 skupina SOPEN.
   U příležitosti Suchovršických slavností  také oslavovala mateřská škola své 
 60. narozeniny. Nabídla proto veřejnosti netradiční odpoledne otevřených dveří
 do MŠ. Tentokrát jsme veřejnost pozvali do pohádky. Ve čtyřech třídách se tu
 totiž hrála " rozkrájená" pohádka " Dlouhý, Široký a Bystrozraký."  Prostory
 celé budovy zdobily dětské práce a v jídelně došlo k setkání bývalých
 zaměstnankyň, které vzpomínaly na léta, kdy v této škole pracovaly.
  Celá akce byla velmi organizačně náročná, ale velmi vydařená. Děkuji všem,
 kteří se na organizaci celého dne podíleli, a také všem, kteří akci podpořili
 sponzorským darem. Všech si velice vážíme.      
   Více fotografií z tohoto dne si můžete prohlédnout na www.ms-suchovrsice.com
 nebo na www.suchovrsice.rajce.idnes.cz    D.Kultová

Narozené děti  

  9.  4. 2008 - Jakub Káža

http://www.suchovrsice.rajce.idnes.cz/
http://www.ms-suchovrsice.com/


12.  4. 2008 - David Kuba
28.  4. 2008 - Nikola Mádrová

     
       Jana Srnová, matrikářka

Poděkování rodině p. Lelka

     Dne 17. 5. t.r. jsme se sešli v restauraci na Dlouhých záhonech v salonku na školním 
srazu.  Touto  cestou  bych  chtěla  poděkovat  paní  Lelkové  za  chutné  jídlo,  celému 
personálu za vzornou obsluhu a ochotu vyhovět každému přání mých spolužáků. Další 
poděkování patří p. Lelkovi st., který nabídl odvoz spolužáků po skončení akce, protože 
na cestě z restaurace nesvítilo pouliční osvětlení. Toho jsme někteří využili. Velmi mě 
také potěšilo a překvapilo, když mi dovolili přivést s sebou mého pejska a přímo tam 
dostal vodu ještě venku a potom v salonku měl prostřeno na zemi.
    Toto je příklad vzorného přístupu k zákazníkovi. Vřele doporučuji každému, kdo chce 
pořádat rodinnou oslavu, svatbu, společné posezení apod. Využijte salonek na Dlouhých 
záhonech.

Za spolužáky: L. Krejcarová

Vzpomínka
V letošním roce uplyne 22 let od smrti mých drahých rodičů Bedřicha a Marie 
Jelínkových.
Stále vzpomíná a nikdy nezapomene dcera                     Jiřina Oborníková s rodinou

Rozhovor s tajemnicí Mgr. Šárkou Bušinskou

Mnozí občané našeho města zaznamenali změnu tajemníka městského úřadu. Stala se 
jím po úspěšně absolvovaném výběrovém řízení Mgr. Šárka Bušinská. Redakce ÚN 
požádala tajemnici 
o rozhovor nejen o její práci.
ÚN: Paní tajemnice, máte magisterský titul, jaký obor jste studovala?
ŠB:  Po studiu na  Gymnáziu v Trutnově a ve Žďáru nad Sázavou jsem byla přijata na 
       Univerzitu Karlovu v Praze  a vyslána ke studiu v zahraničí. Pět let jsem 
studovala  v 
       ukrajinském městě Charkov na  Charkovské státní univerzitě, ekonomické 
fakultě. 
       Promovala jsem v oboru sociologie a získala jsem titul Mgr.
ÚN: Kde bylo Vaše první pracoviště? Bylo jediné? 
ŠB:  Po promoci v r. 1992 jsem začala pracovat jako odborný referent na referátu 
zdravotnictví
       Okresního úřadu v Trutnově, po mateřské dovolené jsem nastoupila na referát 
státní
        sociální podpory jako dávková specialistka a několik let jsem pracovala na 



kontaktním 
        místě  SSP v Úpici. Od ledna 2003, po zrušení okresního úřadu, byla státní 
sociální    
        podpora převedena pod Městský úřad v Trutnově a později pod Úřad práce 
Trutnov.  Já jsem od

              ledna 2003 pracovala na kontaktním místě v Trutnově  jako hlavní metodik 
státní sociální
              podpory pro okres Trutnov. V dubnu 2004 jsem se ke své metodické činnosti 
stala vedoucí  oddělení státní sociální podpory v Trutnově. Na tomto místě jsem 
pracovala až do února   letošního roku.  Od března 2008 pracuji jako tajemnice 
Městského úřadu v Úpici.
      ÚN: Zmínila jste se o mateřské dovolené, představíte nám svoji rodinu?

ŠB:  Jsem vdaná a mám dvě děti.  Dcera studuje na úpickém gymnáziu a syn 
navštěvuje ZŠ Bří 
       Čapků. S manželem a dětmi žijeme v rodinném domku na okraji Úpice.

      ÚN: Vstupovala jste do výběrového řízení s konkrétnější představou o práci? 
Můžete
              po několika měsících svého působení ve funkci tajemnice porovnat Vaši 
představu se
              skutečností? 

ŠB:  Nemohu říci, že před nástupem do funkce tajemníka jsem přesně věděla, do čeho 
jdu. Jako
        úředník pracuji vpodstatě celou dobu zaměstnání, ale vždy jsem se věnovala 
užšímu
        oboru. Ať to bylo v počátcích zdravotnictví nebo později státní sociální podpora, 
vždy to
        byla specifická oblast činnosti. A právě kvůli jednostrannému zaměření mé 
původní práce 
        jsem se rozhodla pro změnu a přihlásila se do vypsaného výběrového řízení na 
pozici
        tajemníka MěÚ v Úpici. Mohu říci, že různorodost činnosti tajemníka dokonce 
předčila 
        moje očekávání. Ale jen v pozitivním slova smyslu. Je pravdou, že se musím 
naučit mnoho
        nového, ale vpodstatě kvůli možnosti dalšího profesního růstu jsem se pro 
změnu 
        zaměstnání rozhodla. Tato práce mě naplňuje a doufám, že i moje osoba přispěje 
k 
        pozitivní atmosféře na městském úřadě. 

      ÚN: Mnoho občanů možná ani netuší, jaké úkoly tajemník plní. Můžete 
veřejnosti
              přiblížit alespoň některé?
      ŠB: Z pozice tajemnice městského úřadu plním funkci statutárního orgánu 
zaměstnavatele, což 
             znamená, že organizačně zajišťuji chod úřadu a mám na starosti personalistiku – 
přijímání 



             nových zaměstnanců, pracovní smlouvy, náplně práce, stanovení platů, 
odpovídám za 
             dodržování pracovně právních předpisů,  předpisů o bezpečnosti práce a požární 
ochraně.
             Dále jsem jako tajemnice odpovědná za to, že budou na městském úřadě 
dodržovány 
             veškeré zákonné normy. Do mých pracovních povinností patří i vydávání 
vnitřních 
             předpisů organizace. Účastním se pracovních porad zastupitelstva a veřejných 
zasedání. 
             Společně s  kolegy připravuji pro tato jednání a zasedání podklady. Ve zpětné 
vazbě 
             zajišťuji plnění úkolů daných usnesením zastupitelstva městskému úřadu a 
kontroluji jejich 
             plnění. Též navrhuji znění obecně závazných vyhlášek a nařízení, zřizovacích 
listin a
            dalších dokumentů a předkládám je po konzultacích ke schválení zastupitelstvu. 
Na podzim 
             nás čekají volby. V souvislosti s tím se budu podílet na jejich přípravě a 
zabezpečení jejich 
             hladkého průběhu. V budoucnu bych měla provádět i slavnostní akty u 
příležitosti životních
             jubileí občanů, zahájení a ukončení školního roku, slavností města nebo vítání 
občánků. V
             současné době se věnuji propagaci Úpice v různých publikacích a propagačních 
             materiálech. Jako tajemnice mám samozřejmě ještě více povinností, než jsem zde 
             vyjmenovala. Vzhledem k tomu, že jsem ve funkci čtvrtý měsíc a činnost 
tajemníka je 
             velmi rozmanitá a zasahuje do mnoha oblastí,  se s rozsahem povinností stále 
seznamuji.
      ÚN: Máte prioritu pro nejbližší období? Narazila jste při práci na něco, co Vás 
příjemně
              překvapilo?

ŠB:  Se základními úkoly jsem se za tři měsíce seznámila . V  nejbližším období 
bych se
       chtěla pokusit  o  spolupráci s různými organizacemi a spolky v Úpici. Mohu říci,
       že mě skutečně překvapilo množství a různorodost činností, kterými se sdružení a 
spolky 
       zabývají.   Když člověk nakoukne takzvaně „pod pokličku“, musí ocenit, s jakým 
nadšením 
       se úpičtí občané pouští do různých aktivit a organizují akce pro poučení nebo 
pobavení sebe  
       i ostatních.

      ÚN: Při práci pro město Vám přibyla řada povinností, další akce navštěvujete 
              dobrovolně.  Daří se Vám skloubit práci, rodinu a účast na dění v Úpici?

       ŠB:  Máte pravdu, že moje současná práce je časově náročnější než běžné 



zaměstnání. Řada
              jednání a setkání, která jsou pro mě vpodstatě povinností,  probíhá odpoledne 
nebo i večer.  Ať to jsou jednání zastupitelstva, či různá pracovní setkání k jednotlivým 
problémům. A  vzhledem k tomu, že chci být informována o společenském dění v Úpici, 
navštěvuji ráda i   akce nad rámec pracovních povinností.  Účastnila jsem se např. 
Dnů Úpice v Ratibořicích, kde předvedli své umění úpičtí divadelníci, loutkáři, ZUŠ a 
další. Z posledních akcí bych ráda vyzdvihla první ročník Muzejní noci, kde byl krásný 
program před muzeem, následovala vycházka, kde jsme potkávali různé pohádkové 
postavičky. O zakončení se na  Dřevěnce postarali šermíři se svým programem. No a co 
říci k otázce skloubení práce, rodiny a účasti na dění v Úpici. Snad to, že moje rodina je 
tolerantní a děti jsou již ve věku, kdy  jsou samostatné. Chápou, že moje práce obnáší i 
to, že se účastním i různých mimopracovních aktivit. Některých akcí se děti účastní se 
mnou, ať již jako účinkující nebo diváci.

ÚN: Z Vašich odpovědí čiší optimismus smíšený s vervou do další práce, což je 
výborná 
        kombinace. Nedá mně se nezeptat – přišlo nějaké zklamání, bezmoc při 
vyřizování
        problému se kterým nešlo pohnout?  
ŠB:  Neříkám, že všechny problémy se řeší hladce. Některá jednání jsou složitá a 
trvají dlouho.

              Bezmoc cítím hlavně v  případě, že narazím na neochotu komunikovat a 
spolupracovat                   Pokud při řešení problému protistrany nespolupracují, 
těžko se najde řešení přijatelné pro       obě strany. To se ale týká všech oblastí 
života a nejen práce. A že bych ve funkci tajemnice       prožila nějaké vyložené 
zklamání, to říci nemohu.      

ÚN: Jaký je Váš názor na spolupráci „úřadu“ , tedy pracovníků, kteří zde 
pracují, 
        s občany?
ŠB:  Myslím si, že městský úřad by měl být občanům otevřený a vstřícný. Ke 
zlepšení 
        komunikace by nám měla pomoct i nově zřízená kabelová televize Účko. 
Možnost jejího 
        sledování má velké množství domácností Úpice. Ti, kteří kabel nemají, mohou 
reportáže 
        sledovat i na internetové televizi www.televize-js.cz  .  Do   mé náplně práce patří i 
        spolupráce s produkcí uvedené televize a zadávání výroby reportáží ze strany 
Města Úpice. 
        Chtěla bych tímto vyzvat představitele úpických organizací, spolků, sdružení ke 
         spolupráci. Pokud víte o akci či aktuální události ve městě Úpice, nebo o 
události, která s
         Úpicí bezprostředně souvisí, a myslíte si, že by se o ní měli dozvědět ostatní, 
napište mi 
         podstatné informace  na e-mail tajemnik@upice.cz . V  rámci  možností může 
být námět 

mailto:tajemnik@seznam.cz
http://www.televize-js.cz.do/
http://www.televize-js.cz/


        zpracován a  zařazen do  vysílání televize Účko.

Děkuji za rozhovor a  přeji málo nespokojených občanů našeho města, vždycky 
dobrou volbu při plnění úkolů a nakonec všechny jen sluníčkové dny. 
Marcela Strachotová

foto Martin Dvořáček



Rozhovor s Karlem Šklíbou
 

     Člen ČSSD Karel Šklíba (nar. 1950) pracuje v městském zastupitelstvu, je ředitelem 
Maratonstavu Úpice (od roku 1990), v minulosti pracoval jako místostarosta (1998-
2006). Pro ÚN poskytl rozhovor, ve kterém se vlastním pohledem dívá na dění v Úpici, 
vypráví, co se povedlo, a poukazuje i na nedostatky ve vedení města Úpice.

Josef Rumler /dále JR/: Kdy jsi vstoupil do politiky?
KŠ: V roce 1998 jsem byl osloven starosty okolních obcí, abychom se dali do místní 
politiky 
       v Úpici. Můj děda i otec byli vždy „socani“ a i já si myslím, že jsem člověk se 
sociálním
       cítěním, takže s tím nemám žádný problém. Celý život pracuji mezi stavaři a za 
největší 
       úspěch považuji, že jsme naši akciovku udrželi přes všechny krize 18 let při životě a 
že 
       zde najdou zaměstnání obyvatelé Úpice a okolí. Jsme nejstarší a. s. v okrese Trutnov. 
       Jsem odmalička soutěživý typ, takže sport, podnikání i politiku beru jako soutěž. 
       Procestoval jsem se sportem téměř celý svět a chtěl bych, aby Úpice vypadala co 
nejlépe.

JR: Jsi úpický patriot?
KŠ:  Nedovedu si představit, že bych měl bydlet někde jinde. Jak říkal můj známý: „Na 
        Sychrově jsem se narodil a na Sychrově bych chtěl umřít“. Vždy jsem se snažil 
dobře 
        reprezentovat Úpici, pořádali jsme a pořádáme akce, které ji zviditelní, podnikáme 
tady 
        a vždy bych chtěl pomáhat v tom, aby se tady žilo co nejlépe. Musíme si uvědomit 
jednu 
        věc. Úpice je v kotlině a nemá se kam rozšiřovat. Asi tady nikdy nebude žít více lidí 
než 
        dnes, nepostaví se zde žádné nové fabriky, lidé budou muset za prací dojíždět, a 
proto je
        povinností zastupitelů dbát na co nejlepší podmínky pro vlastní život po práci.

JR: Jak bys charakterizoval současné dění v Úpici?
KŠ: Tuto otázku mi nedáváš jako jediný, ale musím říci, že nic mimořádného se neděje. 
        Jsme přirozeným centrem Jestřebích hor, musíme být koordinátory akcí doma i 
v okolí. 
        Perfektní je spolková činnost, rozdělování grantů, činnost všech spolků a zájmových
        skupin. Kdo říká, že se tady nic neděje, tak je buď slepý anebo chce škodit. Ať se 
každý 
        podívá na sportovní a kulturní zpravodaj a musí mu být vše jasné.

JR: Měl jsem na mysli spíše srovnání práce minulého a dnešního zastupitelstva. 
        V poslední době se množí nespokojenost občanů, jistě se na Tebe voliči obracejí 



        s připomínkami… 

KŠ:  Minulé zastupitelstvo pracovalo ve 13 lidech a nikdo nevěděl, za jakou stranu kope. 
        Z dohadů a diskusí všech vyšlo vždy to nejlepší. Chybí mi „velké hádky“ (v dobrém
        slova smyslu) s paní Kubeovou, pány Švorčíkem, Markem a dalšími. Ze všech sporů
        vždy vyšlo nějaké kompromisní řešení a jsme stále přátelé, i když každý 
reprezentujeme 
        jinou politickou stranu. Pan starosta Peterka v tomto systému zastupoval i radu 
města a 
        měl s velkou pečlivostí připravena všechna jednání zastupitelstva a o všech 
jednáních 
        nás přesně informoval. Vyvedli jsme Úpici z průšvihů s kanalizací a město začalo žít 
a 
        rozvíjet se. Nyní se hlasuje jako v parlamentu. Vládní skupina proti opozici.  
        Informovanost není téměř žádná, jednání jsou špatně připravena, téměř se 
nediskutuje. 
        „Vládní většina“ žije pod tlakem, že slíbila ve volebním programu 66 342 857 Kč 
pro 
        město ročně, a to nejde nikdy splnit. A od toho se odvíjí všechny diskuse a vytváření 

        nesplnitelných koncepcí. Všichni občané i zastupitelé si musí uvědomit, že existuje 
        nějaká povolená zadluženost města, že Úpice disponuje cca 8,5 mil. Kč ročně a do 
čeho 
        je vloží, o tom rozhoduje právě zastupitelstvo. Těžko to bude někdy více, každý 
grant 
        musí být někdy dofinancován, banka vám spočítá zadluženost. Přes to vlak nejede a 
        slibovat můžete, co chcete. Není to slabost vyjít s těmito penězi, ale je slabé a 
        nezodpovědné slibovat nesplnitelné. Např. koncepcí a nesplnitelných plánů bylo
        vypracováno hodně, ale chybí skutečná koncepce včetně finanční rozvahy, co je 
skutečná 
        jednička v potřebách města, co dvojka atd. Žádné vzdušné mnohamilionové zámky, 
které 
        jsou v dnešních koncepcích, asi nepostavíme.

JR: Co považuješ za nekoncepční?
KŠ:  Nemůžeme žádat granty na to, co nepotřebujeme, jen proto, že byly vypsány. 
Osobně si 
        myslím, že koncepční byla koupě Dřevěnky, protože je to symbol Úpice, koncepční 
je 
        rozvoj STCJH, nekoncepční je příprava ČP2, nebo nástavba ZŠ na Lánech, když 
nikdo 
        neřeší ZŠ Bří Čapků. Současně si myslím, že je přepychem městská policie i 
televizní 
        kabelový kanál. Ale nekritizuji tato rozhodnutí. 

JR: Můžeš rozvést své výhrady proti zřízení městské policie a televiznímu vysílání?
KŠ:  Vadí mě, že městská policie v Úpici vykonává činnost Policie ČR, která je placená 



        z daní a nikoli z rozpočtu města. Navíc stejně nedokáže zabránit vandalismu, který 
se 
        tady rozmáhá ve všech částech Úpice, ať už je to u škol, v parku u divadla nebo na 
        Dlouhých záhonech. Vybrané pokuty navíc putují do rozpočtu zřizovatele, tedy do   
        Trutnova.
        Televizní vysílání Účko sledují pouze občané se zavedenou kabelovou televizí. Tato
        se v blízké době nebude rozšiřovat, takže vysílání oslovuje cca 1100 domácností. 
        Dalšímu rozšiřování moc nevěřím, protože není ochota ze strany některých 
spoluobčanů 
        nechat vést kabel přes vlastní pozemek nebo dům. Je to neúměrné ve vztahu 
        k financování ze strany města. Jinak přiznávám, že ohlasy občanů jsou velmi dobré. 

JR: Jak se dá situace zlepšit?
KŠ: Lidé by měli chodit na veřejná jednání zastupitelstva, sledovat www stránky, ptát se 
a
       posílat všechny připomínky k současnému stavu v Úpici. Neschovávat se za druhé, 
       nepomlouvat za rohem, ale ptát se veřejně a vyžadovat na své otázky konkrétní 
odpovědi.
       Já osobně navrhnu, aby příští zastupitelstvo mělo 19 až 21 členů s pěti až 
sedmičlennou 
       radou, která bude připravovat vše nové v Úpici, a zastupitelstvo aby mohlo 
rozhodovat, 
       co je pro Úpici nejlepší. Já osobně jsem vypracoval v prosinci 2007 seznam otázek, 
na 
       které jsem do dnešního dne nedostal jedinou odpověď. Pro zajímavost je zde uvádím:
      - kde je 66 362 857 Kč slíbených dotací za rok 2007 

- jestliže dotace dohoníme (265 371 428 Kč), kde vezmeme na dofinancování
- kolik bylo jednání s poslanci, senátory, krajskými radními, Klárou Dostálovou nad  
  našimi problémy
- co jste udělali pro směnu silnic a jakých
- co jste udělali pro stavbu nového mostu
- co jste udělali pro Malého prince ve vztahu ke „kraji“
- názor na kanalizaci Radeč
- názor na kanalizaci okrajových míst
- co se školkou v Radči
- co s budovou školy v Radči
- kolik si myslíte, že je sportovců v Úpici
- proč výstavba další haly
- proč není zřízena školská komise
- jaký máte názor na pozdější sloučení škol
- z čeho chcete financovat čp. 2 – cca 40 mil. Kč
- z čeho chcete provozovat čp. 2
- z čeho chcete financovat Dřevěnku a jakou částkou ročně
- co se špatným osvětlením v centru Úpice – kolik bude stát nové
- co s katastrofálním stavem chodníků na Sychrově, kolem muzea a z náměstí
- jaké další chodníky a cesty chcete opravovat



- co s chodníkem a zábradlím podle Úpy v ulici Národní
- jaké úpravy v dopravě chcete dělat na současném autobusovém nádraží a proč nové
- co s financováním městské policie v Úpici
- co s prodejem sociálních bytů v Národní
- co s Texlenem 214, chcete zde sociální centrum
- jaký je váš názor na počet zastupitelů, když je špatný, jakou budete navrhovat 
změnu
- jaké granty bude připravovat grantová pracovnice a co na nich budete dělat vy
Zároveň jsem navrhl k některým bodům řešení:
- zrušení žádosti o grant na nástavbu školy
- zrušení studie na čp. 2
- zadat projekt na rekonstrukci veřejného osvětlení včetně. rozpočtu
- pečlivě připravit projekt odkanalizování zbytku Úpice
- přednostně opravit cestu a chodníky v okolí muzea, ke škole Bratří Čapků a okolí 
  divadla
- začít pracovat na studii na Texlen 214 jako rehabilitační a sociální centrum, bazénu, 
  fit tělocvičny, loutkového divadla, služeb a úpravy parku
- jak dnes působí vedení města ve vedení regionu Jestřebí hory

JR: Co chceš ještě pomoci prosadit?
KŠ: Vylepšování chodníků, osvětlení a všech zařízení města musí být samozřejmostí. 
        S ohledem na malý prostor vytypovat místa na postavení bytových domů a najít 
        investory na jejich postavení, podporovat každého řemeslníka a malou firmu, aby 
udržela 
        co největší zaměstnanost v Úpici, aby lidé nemuseli za prací dojíždět. Chtěl bych se 
        přičinit o dostavbu Sychrova, snažit se o zajištění stavby ještě jednoho 
pečovatelského 
        domu a výstavbu sociálního uzlu včetně bazénu v areálu U Pižlů, který město 
výhodně 
        koupilo za tímto účelem. Pochopitelně chci prosadit návrat k původnímu záměru:
        V lednu byl odsouhlasen vznik pracovní skupiny, která se má zabývat využitím 
areálu 
        SPV (U Pižlů). Vrátili jsme se k původnímu záměru a to je celý objekt využít pro 
        sociální účely. 
        Komise pracovala pod mým vedením (i za minulého zastupitelstva) za spolupráce 
        s  MUDr. Bažantovou, MUDr. Švrčinovou, paní Benešovou, Kuželkovou, Fialovou 
a 
        pány Prouzou, Cabadajem, Marešem a Klimešem ml. v koordinaci na dotace se 
slečnou 
        Součkovou a ing. Žákem. V objektu by mělo vzniknout denní centrum pro starší lidi, 
        stacionář, domovinka, klub seniorů s programy, s kavárenským provozem vedeným 
na 
        způsob chráněné dílny, nízkoprahové zařízení, mateřské centrum, besední – 
schůzovací 
        místnost – čítárna pro cca 10 až 20 lidí, fyzioterapie, multifunkční tělocvična 
s malou 



        posilovnou, která se dá využít pro aerobik, canisterapii a cvičení hendikepovaných 
        spoluobčanů, chráněné dílny zaměřené na pracovní rehabilitaci. Na toto vše je
        v současné době vypsaná dotace s podílem státu 92,5 procenta a my děláme mrtvé 
        brouky. Součástí by měl být plavecký bazén dlouhý 25m (třídráha), který by se měl 
        využívat pro školní výuku, plavání předškoláků, rehabilitační cvičení, aquaaerobik i 
        tréninky plavání. Bazén musí být nízkonákladový do kapacity max. 25 lidí s 
        brouzdalištěm a toboganem pro předškolní děti včetně vířivky pro 6-8 lidí. 
        Okolí objektu – parková úprava se zařízeními pro hendikepované, odpočinková zóna 
pro 
        důchodce, případně minigolf, volejbalový kurt apod.

Vše s ohledem na financování je nutné vsadit do stávajících objektů s tím, že některé 
budou zdemolovány a nahrazeny novou částí.
Granty na tuto oblast byly vypsány, takže je nutné vypsat výběrové řízení na 
projektanta a připravovat celý záměr včetně rozdělení na etapy a finanční zatížení. 
Kdo by měl zájem spolupracovat na tomto projektu, ať se ozve na tel. 602 152 296.
                                                                   Děkuji za rozhovor.   Josef Rumler

Pozn.:  Reakci vedení města Úpice najdete na str. 8

Vážení spoluobčané,
osobně si velice vážím každého počinu jakéhokoliv člověka, který přispěje ke zvelebení, 
propagaci nebo rozvoji našeho města. V minulých letech došlo k výstavbě nových bytů, 
záslužným činem je oddlužení města apod. Jsem přesvědčena, že i nyní se celé vedení 
města řídí snahou o co nejlepší vývoj dění ve městě. Žijeme však v reálném světě, kde je 
máloco ideální... 

Zpětná vazba je motivací

Jsme ale rádi, když se k otázkám života města někdo vyjadřuje, než když jsou lidé 
lhostejní. Je to rozhodně přínosná zpětná vazba a motivace pro vedení města, zastupitele i 
úředníky.

Mně osobně se ještě nikdy nestalo, že bych se s někým odmítla setkat či mluvit, mobilní 
čísla a e-mailové adresy většiny zastupitelů nejsou žádným tajemstvím. Jen při 
komunikaci s lidmi lze zjistit, co spoluobčany trápí, co jim vadí, co pochopili, co jsme 
jim asi špatně vysvětlili, protože to nepochopili apod. 

Upřesnění skutečností

Některé údaje, které jsou uvedeny v rozhovoru s panem zastupitelem Karlem Šklíbou 
jinak, než jaká je skutečnost, bych chtěla za vedení města upřesnit.

Chybí diskuse?

Ne všechny problémy lze řešit rychle a jednoduše. I proto každý měsíc probíhají pracovní 



porady zastupitelstva, které trvají cca 4 hodiny, a kde probíhají diskuse nad jednotlivými 
projednávanými otázkami.                                   

Jak se hlasovalo ?

Že se v zastupitelstvu obvykle podaří najít řešení, které se navíc ve většině případů dá bez 
nadsázky nazvat společným, svědčí i následující statistika hlasování ZM od ustavujícího 
zasedání dne 7. 11. 2006 do 19. veřejného zasedání ZM dne 29. 5. 2008 o jednotlivých 
bodech programu jednání (vynechány jsou schvalování programu, volba mandátové 
komise, ověřovatelů zápisu a konečné schvalování usnesení; hlasy PRO jsou uvedeny 
zvlášť, PROTI a ZDRŽEL SE jsou sečteny):

13 : 0 nebo 12 : 0 nebo 11 : 0 nebo 10 : 0 (dle počtu přítomných zastupitelů) 260x
12 : 1           11 : 1         10 : 1   40x
11 : 2           10 : 2          9 : 2            8 : 2   10x
10 : 3            9 : 3           8 : 3      4x
9 : 4              8 : 4           7 : 4     4x 
8 : 5                 3x

Domnívám se, že výše uvedené nepotvrzuje mínění pana Šklíby: „Nyní se hlasuje jako 
v parlamentu. Vládní skupina proti opozici.“  

Jak je to se slíbenými miliony?

Mrzí mě, že se opakovaně setkávám se zřejmě špatně pochopenou a zkreslenou informací 
o slíbených milionech. Dovolím si proto krátké vysvětlení. Ve volebním programu SNK 
Ruka byl pro lepší představu uveden přepočet, kolik peněz z dotací Evropské unie v 
programovacím období 2007–2013 by mohlo vycházet na naše město podle počtu 
obyvatel. Smysl uvedené názorné informace je hlavně v tom, že je na tuto příležitost 
potřeba reagovat a připravit se, a potom – samozřejmě vždy v závislosti na reálných 
možnostech města – se pokusit dotace získat a v maximální možné míře využít ve 
prospěch města. Proto na MěÚ úspěšně pracuje již téměř rok „dotační“ pracovnice, proto 
byla schválena strategie, kde jsou uvedeny možné projekty (protože soulad s rozvojovou 
strategií je vždy nezbytnou a základní podmínkou podání žádosti o dotaci), proto se 
město aktivně zapojilo do činnosti v Místní akční skupině Království – Jestřebí hory, atd.

Rada města      
Od začátku práce ve vedení města je nám jasné, že pro město takovéto velikosti a 
významu jako je Úpice má Rada svůj nepopiratelný význam. Úplně proto souhlasím s 
názorem, že Úpici Rada chybí. Její zřízení bylo v kompetenci minulého zastupitelstva. 
Počet zastupitelů, a tím i možnost existence Rady při minimálním počtu 15 zastupitelů, 
vždy před volbami schvaluje (stávající) ZM pro příští volební období. Takže změnu lze 
zařídit až pro příští volební období. 

Železný most je prioritou kraje      
Železný „provizorní“ most je věcí, kterou zmiňujeme snad při každém setkání s 



představiteli Královéhradeckého kraje. Most je totiž majetkem kraje a letos nám bylo při 
všech jednáních přislíbeno nejvyššími představiteli kraje, že výstavba nového mostu je 
jejich letošní prioritou.  Po dokončení nového mostu si samo město dobuduje chodník a 
osvětlení a dojde ke směnám komunikací a opravám chodníků v centru města, které jsou 
nyní v majetku kraje a jsou v žalostném stavu.

Kanalizace 
Problematika odkanalizování města je také záležitostí aktuální a živou. Do Operačního 
programu Životní prostředí (dotace z EU) byla podána již podruhé žádost na rekonstrukci 
a rozšíření kanalizace a rekonstrukci čistírny odpadních vod.

Školka v Radči
Zastupitelstvo města schválilo vybudovat v budově školky v Radči byty. Vedením dalších 
jednání jsou pověřeni pánové Šklíba a Hager.

Sportovní hala
Sportovní hala není mezi aktuálně řešenými krátkodobými plány. V koncepčním 
materiálu města byla zařazena mezi střednědobé plány, tedy tato otázka není momentálně 
na pořadu dne.

Proč není zřízena školská komise?
Je zřízena. Kulturní a školská komise pracuje ve městě již několikáté volební období, 
nyní pod vedením pana Radima Fryčky. 

Financování Dřevěnky
Je myslím velice potěšující, že na opravu Dřevěnky se nám daří získávat státní i krajské 
dotace. Nyní se podařilo zařadit ji i do státního dotačního Programu záchrany 
architektonického dědictví na 3 roky, tudíž je znám i podíl spolufinancování města pro 
toto období. Ten se může zvýšit při získání dalších dotací z jiných zdrojů, např. 
krajských.
     
Areál bývalého Texlenu 214 (SPV)
Myšlenka zřízení relaxačního a rehabilitačního centra je v souladu se schválenou 
rozvojovou strategií města. Z minulého období však neexistují žádné hmatatelné 
podklady pro plánovanou  rekonstrukci (zápisy z jednání či komisí, přísliby dotací, 
studie, plány, návrhy,...). Pan Šklíba byl proto vzhledem ke svým bohatým zkušenostem a 
dobrým znalostem problematiky zvolen vedoucím pracovní skupiny pro přípravu 
uvedeného projektu. Vzhledem ke složitosti a obsáhlosti celé záležitosti je zatím jediným 
výsledkem v rozhovoru (doslova a v celém rozsahu) citovaný výčet plánovaných aktivit a 
zařízení. Pracovní skupina byla proto několikrát vyzvána k upřesnění údajů a 
dopracování podkladů. Pan Šklíba ale na veřejném zasedání ZM 29. 5. 2008 odmítl v této 
práci pokračovat, což je myslím ke škodě celé věci. I když, soudě podle výzvy a 
uvedeného telefonního čísla v rozhovoru, úplně na tento projekt zřejmě nezanevřel. 
Věřím, že i tato problematika najde své řešení. 

Malý princ



Občanskému sdružení Malý princ město (stejně jako loni) poskytlo příspěvek na činnost. 
Podmínkou bylo vyrovnání všech závazků vůči městu, což bylo v červnu splněno. Z 
jednání s panem doktorem Schánělem na Krajském úřadě Královéhradeckého kraje, které 
jsem spolu s panem Prouzou absolvovala, mimo jiné vyplynulo, že podpora získaná od 
města je nutnou podmínkou, aby mohl poskytovatel sociálních služeb získat také krajské 
dotace.

Volejte, pište, připomínkujte,…
A tak bych mohla pokračovat. Vyčerpávající a úplné vysvětlení všech problémů je nad 
rámec možného rozsahu těchto Úpických novin. Věřím ale, že konkrétní dotazy a 
připomínky, se kterými se mohou občané obracet na vedení města i úřadu, přispějí k lepší 
informovanosti a vymýcení dezinformací, které nepřispívají k dobré atmosféře v našem 
městě. 

S úctou
Ing. Iljana Beránková, starostka města

Policie informuje

     Dne 20.5. 2008 oznámil na OOP v Úpici poškozený- zástupce poškozené firmy, že se 
mu neznámý pachatel vloupal do služebního vozidla. Provedeným šetřením bylo zjištěno, 
že neznámý pachatel překonal nezjištěným způsobem zámek u zadních dveří a z vozidla 
odcizil pracovní nástroje. Poškozené organizaci vznikla škoda na odcizených věcech ve 
výši 36 000,- Kč.
      Dne 23.5. 2008 oznámila na OOP v Úpici  zástupkyně poškozené organizace, že 
přistihla v prodejně Penny Market děti, jak kradou pánské deodoranty. Věci předány zpět 
na prodejnu. Věc řešena na OOP. Děti předány rodičům. 
     Dne 25. 5. 2008 oznámil na OOP v Úpici poškozený, že mu neznámý pachatel odcizil 
z kolárny v ulici Na Veselce pánské horské kolo MTB- 26 Apache Santa modrostříbrné 
barvy.  Šetřením bylo zjištěno, že pachatel  otevřenými dveřmi nebo pomocí klíče ode 
dveří  vnikl  do  společných prostor  a  zde  ze  stojanu  odcizil  nezajištěné  jízdní  kolo  v 
hodnotě 6 390,- Kč.
      Dne 30.5.2008 oznámil poškozený, že mu neznámý pachatel odcizil jeho uzamčené 
zaparkované vozidlo. Vozidlo bylo zaparkováno  na parkovišti za prodejnou elektro v 
ulici Na Veselce. Jednalo se o vozidlo VW Transportér. Poškozenému vznikla škoda ve 
výši 820.000,- Kč. 
      Dne 31.5. 2008 nalezla hlídka v Úpici v ulici Regnerova za garážemi trekingové 
jízdní  kolo  zn.  Scott  žlutofialové  barvy  s  vybavením  Shimano.  Jízdní  kolo  bude  v 
nejbližší době předáno na MěÚ v Úpici na oddělení ztrát a nálezů.
      Dne 1.6.  2008 byla v Úpici v ulici  Národní kontrolována osoba.  Lustrací  bylo 
zjištěno,  že  se  jedná  o  osobu  v  celostátním  pátrání.  Jednalo  se  o  chovance  VÚM 
Hostinné. Chovanec předán pracovníku uvedeného zařízení. 
      Dne 2.6. 2008 byla v budově České spořitelny v Úpici zadržena osoba, která je 
evidována  v  celostátním  pátrání.  Jednalo  se  o  chovance,  který  byl  následně  předán 



pracovníkovi výchovného ústavu.
      Dne 4.6. 2008 oznámila pracovnice poškozené organizace, že došlo v prodejně Penny 
Market  v ulici Na Veselce ke krádeži zboží na prodejně. Škoda na odcizeném zboží byla 
vyčíslena na částku 293,- Kč. Věci předány zpět na prodejnu. Věc řešena s přestupcem v 
blokovém řízení uložením pokuty.
      Dne 7.6. 2008 oznámila na OOP v Úpici hlídka městské policie, že v ulici Na Veselce 
na parkovišti u prodejny Penny Market zastavila motorové vozidlo, kde bylo následnou 
kontrolou zjištěno,  že řidič  nemá u sebe doklady potřebné pro řízení  vozidla.  Hlídka 
následnou  lustrací  zjistila,  že  řidič  není  držitelem  řidičského  oprávnění  a  dále  má 
vysloven  zákaz  řízení  motorových  vozidel.  Věc  dokumentována  ve  zkráceném 
přípravném řízení. 
      Dne 10.6. 2008 byl hlídkou OOP Úpice v ul. Revoluční kontrolován řidič osobního 
motorového vozidla, kdy následnou dechovou zkouškou bylo zjištěno, že vozidlo řídil 
pod vlivem alkoholu. Následně hlídka zjistila, že tento řidič není držitelem příslušného 
řidičského oprávnění  a  byl  mu OS v Hradci  Králové vysloven zákaz  řízení,  čímž se 
dopustil trestného činu maření výkonu úředního rozhodnutí a řízení motorového vozidla 
bez řidičského oprávnění. Věc dokumentována ve zkráceném přípravném řízení. 

Dne  11.6.2008  byla   příslušníky  OOP  Úpice  v  ul.  Rtyňka  vypátrána  osoba  v 
celostátním pátrání, na níž byl vydán  OS Trutnov příkaz k dodání do VTOS. Následně 
byla tato osoba eskortována do věznice v Hradci Králové.
      
      
       Dne 13.6. 2008 oznámil na OOP v Úpici poškozený, že mu neznámý pachatel odcizil 
silniční kolo zn. Favorit, které měl uzamčené na visací zámek před nonstop hernou U 
Žižky v ulici Národní v Úpici. Škoda vznikla poškozenému ve výši 4 000,- Kč. 
      Dne 15.6. 2008 oznámil na OOP v Úpici poškozený, že mu neznámý pachatel odcizil 
v restauraci Fit Club v ulici Dr. A. Hejny mobilní telefon zn. Motorola. Šetřením bylo 
zjištěno, že pachatel využil nepozornosti poškozeného a odcizil uvedený mobilní telefon 
ze stolu , kde byl volně odložený. Jednáním pachatele vznikla škoda ve výši 2 800,- Kč. 
    Dne 15.6. 2008 oznámil na OOP v Úpici poškozený, že mu známý pachatel odcizil 
jeho mobilní telefon zn. Nokia 6300. Šetřením bylo zjištěno, že poškozený zapůjčil 
telefon osobě, která si potřebovala zavolat, ale ta mu ho již nevrátila. Tímto jednáním mu 
tak vznikla škoda ve výši  4 000,- Kč. 
                                                                       nadpor. Bc. Martin Kuhn, vedoucí OOP

Ústav sociální péče Hajnice
     Dne 23.05.2008 se v Hajnici konal benefiční koncert s názvem Folkový večer pro 
hajnické barevné domky, který pořádal Ústav sociální péče Hajnice – barevné domky.
I přes ne příliš teplé počasí se akce vydařila a účast byla hojná. K poslechu zahrál Pavel 
Dobeš, Pepa Streichl a kapely Šakali, Devítka a Pouta. Na úplný závěr zahrála kapela 
Netřesk.
     Mezi kapelami vystupovaly mažoretky z taneční školy Bonifác Rtyně v Podkrkonoší a 
také všechny návštěvníky potěšila skupina historického šermu Truvéři ze Dvora Králové 
nad Labem.



     K zakousnutí byla pečená krůta s kýtou, hned vedle se na rožni točila kuřátka a 
výborné grilované klobásky voněly široko daleko. A k tomu samozřejmě dobré pití 

nesmělo chybět.



Astronomické informace – červenec/srpen 2008

     Slunce vstupuje 22.7. ve 12 h. 55 min. do znamení Lva, 22.8. ve 20 h. 2 min. do 
znamení Panny. 4.7. v 10 h. je Země nejdále od Slunce (152,1 milionu km). 
Měsíc je 3.7., 1. a 30.8. v novu, 10.7. a 8.8. v první čtvrti, 18.7. a 16.8. v úplňku, 25.7.  a 
24.8. v poslední čtvrti. 
     Planety viditelné okem: Merkur je viditelný před polovinou července nízko na ranní 
obloze, Venuše je nepozorovatelná. Mars svítí v červenci nízko na večerní obloze, Jupiter 
je po oba prázdninové měsíce nad obzorem téměř celou noc. Saturn je viditelný v 
červenci večer po západu slunce, v srpnu je nepozorovatelný.
     Zajímavé úkazy: 1. srpna nastává úplné zatmění Slunce, u nás je však viditelné jen 
jako částečné. Zatmění začíná dopoledne před jedenáctou hodinou, střed zatmění – 
největší zakrytí slunečního disku – nastává v 11 hodin 43 minut. Částečné zatmění skončí 
krátce po půl jedné. Jako úplné bude toto zatmění pozorovatelné na Sibiři, v Mongolsku a 
Číně. 
     Dne 12. srpna nastává maximum nejznámějšího meteorického roje Perseid. 
Pozorování „padajících hvězd“ však bude rušit Měsíc.

                                                                       Jiří Kordulák, Hvězdárna v Úpici

P  ĚCHOTNÍ  SRUB  T-S 5  U  ZBEČNÍKA  

Členové Okrašlovacího spolku vojenské historie - Lomnice n. Pop. tak jako v minulosti  

zvou  širokou veřejnost k návštěvě pěchotního srubu T-S 5 „U Křížku“ u Zbečníka.



     V prostorách objektu mohou návštěvníci zhlédnout mimo dobových fotografií i 
nové velkoformátové letecké snímky s objekty linie lehkého i těžkého opevnění na 
Hronovsku.

      Do letecké expozice příběhu členů posádky amerického letadla 
B-17G , kteří 14. 2. 1945 opustili na padácích hořící bombardér, než 
se zřítil u Lázní Bělohrad, přibyl nový unikátní fragment:  Směrovka 
této létající pevnosti, jedinečná ukázka kamufláže 369. B. Sq.USAAF.
Pro hlubší seznámení se  s osudy jednotlivých letců je v objektu 
možno zakoupit brožuru.

Objekt T-S 5 je v červenci a srpnu otevřen každý víkend. 
SO 12.00 – 18.00 hod.       NE 9.00 – 17.00 hod.

Vstupné dobrovolné.       Těšíme se na vaši návštěvu!               Členové  OSVH

Prázdninové informace z Městské knihovny v Úpici:

Dětské oddělení: 
Půjčuje dopoledne Po, St, Pá 8 – 12.00 hodin.

O prázdninách zveme do dětského oddělení děti na soutěže:



15. července 2008 (úterý) – TURNAJ V PEXESU  - 9.00 hod. 
29. července 2008 (úterý) – „LUŠTÍME OSMISMĚRKY“ – soutěž – 9.00 
hod.

21. srpna 2008 (čtvrtek) – PŘIJĎTE SI ZABALIT UČEBNICE – 8 - 11.30 
hod.
Nesehnali jste odpovídající obal na učebnici? Přijďte do knihovny, kde vám pomůžeme 
zabalit vaši učebnici. (za režijní poplatek: A5 = 3,-- Kč, A4 = 5,-- Kč)

Dospělé oddělení a čítárna:
O prázdninách se nepůjčuje v sobotu.

Přejeme všem krásné léto a příjemnou dovolenou.

pracovnice MěK Úpice

NOVÉ KNIHY V MĚSTSKÉ KNIHOVNÉ

KNIHY PRO DOSPĚLÉ

1000 divů Česka
Obrazová publikace představuje nejkrásnější výtvory přírody i člověka.

Atlas jazyků
Komplexní přehled jazykových rodin a jejich rozšíření, znázorněný pomocí řady map a 
tabulek. Publikace se věnuje všem základním typům písemných projevů rozšířených po 
celém světě. Vývoj více než 200 jazyků je doplněn mnoha příklady spolu s fotografiemi 
starověkých nálezů, rukopisů či 
artefaktů mapujících písemné vyjadřování člověka za posledních 5000 let.

1000 ryb
Encyklopedie ryb rozdělená na ryby sladkovodní a ryby obývající moře a oceány včetně 
hlubin. Zvláštní kapitolu tvoří mořští savci, jako jsou velryby a delfíni.

Larkin, P. - Stockman, M.: Pes a péče o něj
Podrobná a praktická příručka o výcviku psa, péči o něj a encyklopedie plemen z celého 
světa

Mezřický, V.: Enviromentální politika a udržitelný rozvoj
Kniha vysvětluje rizika spojená s rostoucí zátěží životního prostředí a jejich ekonomické, 
sociální a politické souvislosti.

Gajdošová, E. - Herényiová, G.: Rozvíjení emoční inteligence žáků
Autorky, zkušené psycholožky, ukazují jak poznat a zlepšit sociální vztahy ve třídě, jak 



pracovat s dětmi s poruchami chování. Předkládají programy, které jsou zaměřeny na 
prevenci šikanování a agresivního chování.

Windgassen, A.: Spojeny s mocí: Ženy světových diktátorů
Studie o manželkách nejbezcitnějších tyranů 20. století.

Koch, W.: Evropská architektura
Encyklopedie s barevnými ilustracemi 2800 chrámů, hradů a jednotlivých 
architektonických prvků. Fundamentální dílo o vývoji evropské architektury obsahuje 
ilustrovaný i pětijazyčný slovník odborných pojmů.

Prostřený stůl
Jak zvládnout úlohu hostitelky a připravit originální jídelní stůl pro každou příležitost. 
Doplněno spoustou výborných receptů.

Miroslav Antl radí jak na gaunery I.
JUDr. Miroslav Antl, státní zástupce, vypráví o zločinu.jako je:domácí násilí, týrání dětí, 
vyhrožování, zneužívání, výživné, majetkové zločiny apod.

Miroslav Antl radí jak na gaunery II.
Tématem poradny JUDr. Miroslava Antla, státního zástupce, jsou: nezletilí zločinci, 
útoky na seniory, drogy a jejich distribuce, vraždy, alkohol a mladiství.

Janečková, K.: Unesená
Osmnáctiletá Karla byla unesena kamarádem a vězněna na ubytovně Ukrajinců v 
Holešově. Prožila hrůzné chvíle a vytrpěla si své, ale nemínila se smířit s osudem 
neexistující budoucnosti a rozhodla se bojovat... 

Pawlovská, H.: Záhada žlutých žabek
Humorné povídky, sloupky, básně, reportáže a historky.

Fielding, J.: Zachráníš mě ráno
Mrazivý a napínavý detektivní příběh plný zvratů a falešných stop.

Knauss, S.: Markýza de Sade
Historický životopisný román o manželce markýze de Sade.

Ilibagiza, I. - Erwin, S.: Přežila jsem
Autentický příběh studentky, která během genocidy ve Rwandě v roce 1994, když 
Hutuové téměř vyhladili kmen Tutsiů, ztratila většinu rodiny. O čtyři roky později se 
vystěhovala do USA. V současnosti se věnuje nadaci na pomoc obětem genocidy a válek. 

Formanová, M.: Trojdílné plavky
Hrdinky tří povídek na pozadí výlučného uzavřeného kruhu "lepší společnosti" v 
anglosaské části státu Connecticatu hledají svou vlastní verzi amerického snu, jenž se zdá 
- v jejich případě - tak na dosah. Jen překonat vlastní drobné nedokonalosti, pochyby, 



minulost.

Přibský, V.: Má čtvrtá žena Alžběta
Neznámé kapitoly ze životopisu Karla IV.

Gerritsen, T.: Mefisto
Členové klubu společnosti Mefisto chtěji vysvětlit zlo z vědeckého hlediska.. Po 
šokujícím objevu mrtvoly u jejich klubu je zřejmé, že kdosi obchází městem...

Poschenrieder, B.: Muži pro zlost
Dvanáct pravdivých příběhů o vztazích s muži, kteří partnerce udělají ze života peklo, 
snad otevře ženám oči, pobaví je a poučí, jak se do budoucna vyhnout maminčiným 
mazánkům, skrblíkům, neurotikům, ješitným sobcům, notorickým lhářům, záletníkům a 
dalším chlapům na zabití.

KNIHY PRO DĚTI

Farrington, K.: Atlas světových říší
Atlas s využitím mapek, ilustrací a fotografií vysvětluje stále se proměňující pojetí pojmu 
"světová říše" od starých Akkadů na území dnešního Iráku až po supervelmoci 21. století.

Clarke, P.: Příběhy prvních objevitelů
Poznejte, jak napínavé jsou příběhy o odvaze a dobrodružství lidí, kteří objevovali svět.

Smetanig, G.P.: Kniha kouzel pro začátečníky i pokročilé
Kniha vám krok za krokem a pomocí názorných ilustrací předvede 106 kouzelnických 
triků.

Hildebrant, G. a T.: Tolkienova léta
Jedinečná kolekce původních kreseb a fotografií, které byly podkladem pro obrazy, vše o 
tom, jak se rodily slavné tolkienovské kalendáře. 
Bohatě ilustrovaná kniha se vzpomínkami na to, jak vyrůstaly, idylickým Hobitím 
počínaje a děsivým Mordorem konče. Vše s rozsáhlými komentáři bratrů 
Hildebrandtových pro všechny příznivce světa Pána prstenů a Tolkienovy fandy.

Deary, T.: Krutá kniha kvizů
Kniha je nacpaná zapeklitými otázkami o starodávných říších.

Janouchová, K.: O lásce a sexu
Kniha především pro mladé dívky, ve které najdou odpovědi na všechny nejasnosti v 
oblasti lásky a sexu, o nichž se velmi nesnadno hovoří.

Čtvrtek, V.: Čtení o vepříkovi a kůzleti
Úsměvné povídání o tom, jak kůzlátko s vepříkem společně žili a hospodařili v malém 
domečku se zahrádkou.



Winklerová, D.: Dobrý den, medvídku!
Příběhy o medvídkovi pro začínající čtenáře.

Gaarder, J.: Žabí zámek
Komorní pohádkové dobrodružství malého Štěpána, které malý chlapec prožije ve snu. 
Vyrovnává se s prvním setkáním se smrtí v rodině, ztrátou milovaného dědečka a prvním 
uvědoměním vlastní identity, odpovědnosti v životě a potvrzením důležitých hodnot.

Kühnl, D.: Správná parta a zrušená kletba
Parta 3 dětí (2 kluci a 1 holka) z Holešovic prožívá spolu s kouzelným koženým míčem 
úžasné prázdniny plné dobrodružství a napínavých situací.

Sachar, L.: Malé krůčky
Román o klukovi, který se snaží od základu změnit svůj život, což je velmi těžké, protože 
má záznam v trestním rejstříku a za sebou pobyt v nápravném táboře. Nějakou dobu se to 
daří, jenže pak se objeví starý kumpán, mladičká zpěvačka a život se mu náhle úplně 
vymkne z kontroly.

Brezina, T.: Kočičí holka
Tajuplný a napínavý příběh 15leté Katie, která zjistí, že kromě lidských v sobě nosí i 
kočičí geny.

Blobel, B.: Záblesk hněvu
Patnáctiletá Mara vyrůstá v rodině, kde se o ni rodiče nestarají, je nešťastná a naštvaná. 
Když pozná vlídného a něžného kluka, poznává i ty lepší stránky života. Jakmile však 
vstoupí do hry jiná dívka, Mara ztrácí půdu pod nohama a její svět se opět hroutí.

Lanczová, L.: Letní něžnosti
Román pro dívky o dvou zcela odlišných sestrách, které však obě dvě chtějí milovat a být 
milovány.

První úpická muzejní noc
     Členové úpických spolků a řada jednotlivců se zasloužili o zdárný průběh první 
úpické muzejní noci. Jednota divadelních ochotníků připravila v režii Pavla Švorčíka 
trasu po stopách pohádkových postav z díla bratří Čapků. Čtyři doktoři, jeden opravdový, 
MUDr. Pavel Černý,  a tři pohádkoví, Slávek Matyska, Ivan Pospíšil a Pavel Švvorčík, 
putovali se skupinami účastníků muzejní noci k vodníkovi, vílám, hejkalovi a nakonec 
k loupežníkům. Po návratu z trasy bylo muzeum otevřené všem zájemcům, kteří mohli 
spatřit novou právě zahájenou výstavu Z pohádky do pohádky připravenou ve velkém 
stylu především partou nadšenců z Klubu loutkářů v Úpici. Antonín Kubíček pronesl 
úvodní slovo k expozici a práci s loutkami ukázali Radim Fryčka, Adrian Zemba a Jiří 
Kordulák ml.
     Večerním programem provázel kouzelník Magiáš v podání Jaroslava Jebouska, 
kterého doplňovala Jana Šimková ukázkami z Pohádky velké doktorské. Pro dobrou 



náladu všem hráli a zpívali Jana Soukupová, Ladislav Lysický, Radim Fryčka a duo 
Pohoda - Jiří Komůrka a Radek Kraus. 
     K muzejní noci se připojilo i Chalupění, na dvoře Dřevěnky se s ukázkou objevila 
skupina historického šermu.
                                                                                                           Marcela Strachotová







LOUTKY V MUZEU

     V Městském muzeu v Úpici je až do konce prázdnin otevřena výstava „Z pohádky do 
pohádky“. Jde vpodstatě o velkou výstavu snad 200 loutek z nejrůznějších pohádek. 
Značnou část představuje expozice úpických loutkářů, ale jsou tu i loutky z Havlovic, se 
kterými se občas hraje v místní škole; loutky ze Rtyně v Podkrkonoší, se kterými se hrálo 
ještě v roce 1975 a nyní jsou ve rtyňském muzeu; loutky z Libňatova, které hrály asi do 
roku 1972 a teď jsou uloženy na obecním úřadě. Část výstavní expozice tvoří zapůjčené 
loutky z  Muzea loutkářských kultur v Chrudimi, mimo jiné v této zápůjčce jsou i loutky, 
kterými se dříve hrávalo v Suchovršicích.
     Výstava především zaujme malé návštěvníky, ale jistě potěší i dospělé.

A. Kubíček

Soutěž „Mladých zdravotníků“ v Úpici

      Dne 5.6.2008 proběhl již 28. ročník okresního kola  a 6. ročník krajského kola 
soutěže žáků speciálních škol „Mladý zdravotník ČČK“.



     Tato akce se uskutečňuje každý rok ve spolupráci – ČČK – SpZŠ – Gymnázium Úpice 
– Policie v Úpici. Žáci soutěží v různých disciplínách , ve kterých se snaží uplatnit 
vědomosti teoretické i praktické. Nejvíce obdivovanými jsou vždy stanoviště praktické 
první pomoci. Nedílnou součástí soutěže je i prověření znalostí z oblasti dopravní 
výchovy, neboť na silnici hrozí dětem největší nebezpečí.
     Pozvat na soutěž žáky nejen z našeho okresu, ale i z celého Královéhradeckého kraje, 
se daří zejména díky podpořené žádosti o dotaci z rozpočtu Královéhradeckého kraje a 
také díky sponzorům. Touto cestou bych ráda poděkovala za finanční podporu 
Oblastnímu spolku ČČK Trutnov, Místní skupině ČČK v Úpici, zastupitelům města 
Úpice, Ing. Havlové, WILCAP Trutnov – paní Vylíčilové. Veliké díky patří všem 
rozhodčím z řad členek MS ČČK Úpice i členům Mládeže ČČK – studentům Gymnázia 
Úpice a také jejich ředitelce Mgr. Dobiasové, která ochotně studenty uvolnila. Děkujeme 
též panu Lelkovi za vytvoření zázemí před restaurací Dlouhé záhony.
     Okresní soutěže o putovní pohár paní učitelky Zdeňky Havlové se zúčastnilo sedm 
hlídek mladých zdravotníků II. stupně  - zvítězila hlídka ze SpZŠ Úpice. Krajskou soutěž 
absolvovalo patnáct hlídek zdravotníků ze speciálních škol kraje – z okresů Trutnov, 
Náchod, Jičín, Rychnov nad Kněžnou a Hradec Králové – putovní pohár si tentokrát 
odvezla vítězná hlídka Základní školy ve Vrchlabí. 
Účastníkům obou soutěží se dařilo s úspěchem zvládat zadané úkoly a myslím si, že 
přesvědčili o svých schopnostech a dovednostech nejen rozhodčí soutěže, ale i hosty, 
kteří je přišli nebo přijeli povzbudit – za Město Úpice paní starostka Ing. I. Beránková, 
pracovníci Úřadu OS ČČK Trutnov Ing. Trpkovič  a paní Fišerová a z Prahy se přijela na 
nás podívat i  paní Havlová – manželka našeho dlouholetého sponzora pana Ing. Havla, 
syna zakladatelky soutěže. Všichni si velice vážíme jejich podpory a upřímných slov 
pronesených k soutěžícím a myslím, že motto letošní soutěže – „POMÁHEJME SI!“ 
bylo naplněno.

                                                                Za SpZŠ Úpice  Jana Kulhánková, řed.školy 



Žáci s policií kontrolovali řidiče

     Jak funguje práce dopravní policie, to si v praxi vyzkoušeli žáci ZŠ Bratří Čapků 
v Úpici,  když  se  s příslušníky  Policie  ČR  zúčastnili  kontrolní  dopravní  akce.  Na 
nejfrekventovanější ulici v Úpici zkontrolovali kolem 20-ti aut, u kterých se zaměřili na 
rychlost, technický stav vozidla, ale došlo i na dechovou zkoušku alkoholu, která však 
dopadla  negativně.  Čtyři  řidiči  obdrželi  od  dětí  červeného  mračícího  se  smajlíka  a 
zároveň od příslušníků policie pokutu za nedodržení rychlosti v obci nebo špatný stav 
vozidla.
     Velmi poučná akce pro žáky byla připravena díky velmi vstřícné a ochotné spolupráci 
s dopravním oddělením Policie ČR v Trutnově.

Eva Jansová

Zprávičky ze školky
    Jaro v mateřské škole bylo opravdu pestré. Děti se zúčastnily spousty akcí. Na Den 
Země sázely květiny, sbíraly víčka a odpadky okolo školky. Ve spolupráci s ekologickým 
centrem z Horního Maršova byly „S včelkou Bětkou ve včelíně“. Navštívily úpické 
hasiče, potěšily maminky a babičky vystoupením na jejich svátek. Dětský den oslavily 
„Pohádkovým lesem“ na Dlouhých záhonech s rodiči, jízdou vláčkem po Úpici a okolí, 
s Ferdou Mravencem v tělocvičně ZŠ Bří Čapků a různými soutěžemi na jednotlivých 
mateřských školách.

Prima projekt „Děti posílají úsměv“ vymyslela děvčata z kvinty Gymnázia a SOŠ 



Úpice. Zpíváním, hraním a promítáním filmu zpestřila dětem část dopoledne. Děti se 
přitom dozvěděly, jak ošetřit odřeninu, zlomeninu a píchnutí vosou. Výrobky a výkresy, 
které jsme děvčatům předali, potěší děti ve Fakultní nemocnici v Hradci Králové.

Konec školního roku byl ve znamení výletů. Poznávali jsme blízké okolí – 
Havlovice, Malé Svatoňovice, Suchovršice, Trutnov. Lákala nás i vzdálenější místa – 
Ratibořice a oživlé postavy z Babičky, Janovice s jízdou na koních. Předškoláci z celého 
subjektu se vydali z Janských Lázní lanovkou na Černou horu a na konci června se 
rozloučili se školkou „pasováním na školáky“ a „posledním zvoněním“.

K poslednímu červnu byla ukončena činnost MŠ Radeč. Všechny děti se svými 
rodiči se rozloučily se školou šipkovanou „S Míšou Kuličkou za pokladem“ se 
závěrečným pasováním školáků a opékáním na školní zahradě. Jako při každém loučení 
ukápla nejedna slzička, protože když se ohlédneme zpět, bylo tu dětem dobře. V menším 
kolektivu jsme na sebe měli čas, malé děti se učily od starších kamarádů, vzájemně jsme 
si pomáhali a tím se utužovalo kamarádství. Na druhou stranu se už těšíme na nové 
kamarády a nové prostředí v  Jaromíru a na Veselce.

Na závěr můžeme jen popřát hezké prázdniny plné sluníčka. Prvňáčkům šťastné 
vykročení v září do školy.
 

 
Za MŠ Úpice Zuzana Hofmanová

Prázdninové žurnály



  4.7.08   MUDr.Černý
11.7.08   MUDr.Cvrček
18.7.08   MUDr.Hynková
25.7.08   MUDr.Hartman 
  1.8.08   MUDr.Šťovíček
  8.8.08   MUDr.Černý
15.8.08   MUDr.Hartman
22.8.08   MUDr.Hynková
29.8.08   MUDr.Cvrček

DĚTSKÝ DEN NA ZŠ BRATŘÍ ČAPKŮ V ÚPICI

      Jak se již na naší škole stalo tradicí, ani letos jsme nemohli opomenout svátek všech 
dětí a řádně ho s nimi oslavit – tentokrát i s Ferdou Mravencem. Dětský den ve školní 
tělocvičně proběhl opět ve dvou dnech. V pátek 30. května patřil velký sál tělocvičny 
žákům 1. až 4.  tříd a v pondělí  2.  června přijalo pozvání téměř 200 dětí  z místních i 
okolních mateřských škol. Na děti zde čekalo plno zábavných atrakcí – skákání v pytlích, 
prolézání tunelem, opičí dráha, slalom mezi kuželkami, kroužení obručí, hod míčkem do 
díry v sýru a další.  Školáci byli za splněné disciplíny odměňováni žetony, za které si 
chodili  nakupovat  do  „krámku“  přetékajícího  díky  vstřícnosti  rodičů  plyšáky,  mlsky, 
pastelkami, sešity, omalovánkami a dalšími drobnostmi, na děti ze školek zase čekala 
taška naplněná drobnými dárky. 
     Dětský den se zde zkrátka opět vydařil a poděkování patří všem, kteří se na něm 
podíleli, ale hlavně dětem za jejich rozzářené oči, které jsou pro nás všechny největší 
odměnou.

     



   Radka Řeháková 
Další úspěch úpického Sokola

     Přelomový víkend mezi květnem a červnem byl ve znamení republikového finále 
České obce sokolské mladšího žactva v Plzni. Na tento víkend se sjelo do Plzně cca 160 
závodníků  z celé  naší  republiky.  Svými  celoročními  výkony  v jednotlivých  župních 
přeborech  se  do  republikového  finále  ve  všestrannosti  probojoval  závodník  naší  TJ 
Jakub Fejfar (1997). Již podle názvu všestrannost se dá usuzovat o náplni těchto závodů. 
Skládají se ze sportovní gymnastiky (cvičení na hrazdě, kruzích, prostných a přeskoku), 
šplhu, plavání a atletického čtyřboje (hod kriketovým míčkem, skok do dálky, sprint 50m 
a střední trať 300m). Všechny disciplíny proběhnou během jednoho víkendu. 

     V daný víkend na konci května panovala v Plzni opravdu dobrá nálada. Počasí bylo 
letní až tropické a již páteční večer sliboval svými teplotami opravdu extrémní podmínky 
pro závodění. Jednotliví závodníci se v průběhu pátečního večera postupně okukovali a 
navazovaly se první nesmělé kontakty. V sobotu ráno se uskutečnil slavnostní nástup a 
poté  se  50  mladších  žáků  vydalo  autobusem na  lehkoatletický  stadion.  Zde  proběhl 
čtyřboj.  Jakub si  vedl  v jednotlivých disciplínách  velmi  dobře  a  ve  dvou si  dokonce 
udělal i své rekordy. V dálce se mu podařilo skočit 399 cm a v hodu míčkem dosáhnout 
výkonu  40,06  m.  Těmito  výkony  si  připravil  velmi  slibný  základ  před  dalšími 
disciplínami. Odpoledne potom byla na programu sportovní gymnastika a šplh. Jakub 
sice nepatří k excelentním gymnastům, ale i navzdory tomuto hendikepu se mu podařilo 
udržet krok s těmi nejlepšími. Za zmínku stojí známka na přeskoku přes kozu, která měla 
hodnotu 9,2. V neděli potom již chybělo pouze plavání, které se uskutečnilo dopoledne. I 
zde  si  Jakub  opět  vedl  nadmíru  dobře  a  zaplavaný  čas  19,2  s na  25  m   byl  jeden 
z nejlepších. Těsně po obědě konečně nastalo to nejočekávanější - vyhlašování výsledků. 
Jednotlivé disciplíny se hodnotily samostatně a nakonec přišla kompletní všestrannost. A 
jak to v součtu jednotlivých disciplín dopadlo?  

Výsledky:

šplh          -   6. místo

sportovní gymnastika - 10. místo

atletika -   3. místo

plavání -   3. místo

kompletní všestrannost - 3. místo
     Svým  výkonem  Jakub  Fejfar  nejen  velmi  potěšil  svoje  trenéry,  ale  zároveň 
významnou měrou pomohl župnímu družstvu k celkovému 2. místu. Doufejme, že mu 
elán a nadšení pro cvičení a soutěžení vydrží,  aby mohl příští  rok pomýšlet  na účast 
v republikovém finále, ale tentokrát již za kategorii starší .

                                        Se sokolským pozdravem Martin Just, náčelník 



Odešla Dagmar Karlíková
     Od nejútlejšího mládí byla členkou úpického Sokola, do kterého ji přivedla její 
maminka, náčelnice úpické jednoty. Od mládí cvičila, ráda vzpomínala na svá mladá léta, 
zejména na mohutné sletové vystoupení dorostenek na Strahovském stadionu v roce 1948 



na  XI.všesokolském sletu.Patřila ke generaci, které nebylo umožněno podílet se na 
sokolské činnosti. Dočkala se však jejího obnovení na konci minulého století a svoji 
oddanost Sokolu  vyjádřila úsilím o jeho znovuzrození v našem městě. 
     S otevřeným srdcem psala nové řádky sokolské kroniky, nedá se zapomenout na její 
vystoupení při besedách pořádaných k nejrůznějším výročím velkých osobností a událostí 
československého a českého státu. Besedu vždy zahajovala nebo i končila několika verši 
od svého milovaného básníka Jaroslava Seiferta.
     Naší sokolské jednotě bude chybět jako moderátorka veřejných vystoupení, její projev 
byl na profesionální úrovni, její slova každého pohladila na duši.
     Odchod sestry Dáši Karlíkové z našeho středu zaskočil všechny členy TJ Sokol 
v Úpici, zejména seniory z Věrné gardy. V den smutečního rozloučení budou senioři 
cestovat do Liberce na sokolský slet pod Ještědem. Časový režim sokolského sletu 
nedovolil jejich účast na smutečním rozloučení.
     Památku zesnulé sestry Dáši Karlíkové úpičtí sokolové uctí na důstojném místě, na 
ploše stadionu mezi dalšími stovkami sokolů při zahájení sletu pod Ještědem za zvuků 
státní hymny, při kterých budou k poctě skloněny všechny historické sokolské prapory. 
    Cvičenci z Věrné gardy Sokola Úpice nastoupí s černou stuhou na cvičebním úboru.

V hlubokém zármutku se se sestrou Dášou loučí členové Sokola v Úpici



Poděkování spolku Chalupění
   Tělocvičná jednota Sokol Úpice děkuje spolku Chalupění za nabídku prostorů k  
umístění  výstavy dokumentů připomínající 140 let trvání Sokola ve městě Úpici.
 Výstava byla navštívena mnoha úpickými občany, kteří měli možnost zhlédnout tváře 
svých bývalých spoluobčanů, krátce se seznámit s dosaženými úspěchy mladých 
cvičenců po obnově Sokola a nahlédnout do historických záznamů ze sokolské činnosti.
   Výstava přispěla k obeznámení naší činnosti v Úpici při konání finále České obce 
sokolské v Zálesáckém závodě zdatnosti. Výstavu navštívilo více než 150 účastníků 
závodu ve svém volném čase. V záznamech o konání výstavy jsou pochvalná vyjádření i 
od bývalých členů Sokola Úpice, kteří výstavu navštívili i ze vzdálených míst naši vlasti.
   Chceme poděkovat spolku Chalupění i za umožnění konání zdařilé besedy nad 
sokolskými kronikami.
Těšíme se na další spolupráci spolku Chalupění se sokoly.
                                                                                              Výbor TJ Sokol Úpice

Atletika za nepřízně počasí

Když se závodníci TJ Sokol Úpice v neděli 18.května probudili, nečekal je 
venku hezký obrázek. Po sobotním letním počasí nebylo ani památky. Obloha se 
mračila a nevěstila nic dobrého. Přesto se na župní přebor v atletice vydalo z 
naší jednoty 15 závodníků a závodnic. Letošní župní přebor měl být pod 
patronací a organizačním zajištěním TJ Sokol Náchod. Pět osobních automobilů 
vyrazilo směrem k Náchodu již v 8.00 hodin. Čím více jsme se blížili k místu 
konání přeboru, tím více začínalo pršet. Jakmile jsme dorazili na stadion, 
proběhla v útrobách tamní přilehlé školy prezence jednotlivých družstev z 11 
sokolských jednot. Na přebor byl přihlášen rekordní počet závodníků - 260. Po 
prezentaci a  zpracování startovních listin proběhl nástup všech zúčastněných 
závodníků. Vedení přeboru v čele s ředitelkou vyhlásilo zrušení župního přeboru 
pro nepříznivé počasí.  Závodu se nakonec měli zúčastnit pouze závodníci, kteří 
potřebovali jednotlivé disciplíny pro celkové hodnocení v sokolské všestrannosti 
a tím pro možnost účasti na republikovém finále. I z naší jednoty zůstalo na 
náchodském stadionu několik závodníků, kteří byli adepty na postup do 
republikového finále. Za neustálého deště proběhly všechny disciplíny 
atletického čtyřboje. Závodilo se ve sprintu, hodu kriketovým míčkem, vrhu koulí 
u starších, skoku do písku a v běhu na střední trati. A jak se umístili naši 
závodníci? V jednotlivých kategoriích, které jsme obsadili, byly tyto výsledky:

Mladší žáci II. - Fejfar Jakub - 1. 
místo

Starší žáci IV - Koptík Michal - 1. 
místo

Dorostenci - Králík Petr - 1. místo
Muži - Kameník David - 1. místo
Mladší žákyně I. - Galuščáková Renata - 2. 

místo
Davidová Veronika - 3. místo



Mladší žákyně II. - Nývltová Kateřina - 5. místo
Starší žákyně III. - Machová Kristýna - 3. místo

 
Značně promoklá, ale spokojená z dobrých výsledků, se prořídlá výprava 

vrátila kolem 15 hodiny zpět do Úpice. Svými výsledky se do republikových finále 
probojovali za mladší žactvo Fejfar Jakub a za starší Koptík Michal, Králík Petr a 
Kameník David.  
                                                                        Martin Just, náčelník TJ Sokol v Úpici

Medvědí stezkou
Aktivní odbor Asociace sport pro všechny (ASPV) při TJ Sparta Úpice se 24. 5. 2008 
zúčastnil krajské soutěže mládeže v přírodě „Medvědí stezkou“, která se uskutečnila v 
Lipnici. Z našeho odboru se do prestižního klání zapojilo 34 žákyň a žáků, 3 vedoucí a 1 
rozhodčí. Většina soutěžících se probojovala do republikového kola, které je součástí 
Festivalu Olomouc 08, a konalo se až po uzávěrce tohoto čísla Úpických novin (25. 6.-
29. 6. 2008).

Počasí v Lipnici přálo, dětem se soutěž velice líbila. „Medvědí stezka“ prohlubuje 
znalosti a dovednosti ohledně pohybu v přírodě. Děti se umějí orientovat podle buzoly a 
mapy, získávají užitečné znalosti ze zdravovědy, vázání uzlů, poznávání přírody i 
všeobecné vědomosti. Velké poděkování patří městu Úpice, že tuto akci finančně 
podpořilo.

Oldřich Zahradník, vedoucí ASPV TJ Sparta Úpice

Poděkování sponzorům

ASPV (Asociace sport  pro všechny) TJ Sparta Úpice uspořádala ve středu 11. června 
tajný  výlet  do  Suchovršic.  Na  programu  byl  nácvik  pro  orientační  závod  „Medvědí 
stezka“,  v  němž  budou  cvičenci  reprezentovat  Úpici  na  celostátních  závodech  v 
Olomouci od 25. do 29. června. Akce skončila opečením vuřtů a rozdáváním dárků za 
celoroční snažení.
Tímto  chceme  poděkovat  sponzorům,  jimiž  jsou:  Vetim  s.r.o.,  Pavel  Melichar  – 
železářství, Kristina Vodičková – papírnictví, Josef Jansa – potraviny.

    za ASPV TJ Sparta Úpice – Eva Stachová

Kvalifikace na ME v běhu do vrchu

V rámci běhu přes Tabulovou horu v Perné u Mikulova, který byl velice dobře připraven, 
proběhla kvalifikace na ME, které se koná začátkem července v Německu. Tratě byly 
velmi  dobře  připraveny  a  pořadatelé  se  snažili  připravit  podobný  profil  jaký  bude 
v Německu.

Návrh na reprezentaci je následující:

Juniorky: 



Kateřina Beroušková – Mílaři Domažlice
Karolína Grohová – TJ Dvůr Králové
Martina Vévodová – AK Perná

Junioři:
Radek Groch – TJ Dvůr Králové
Jiří Homoláč – Univerzita Brno
Ondřej Fejfar – TJ Dvůr Králové
Petr Kaminski – AK Havířov

Ženy:
Anna Pichrtová – X-AIR Ostrava
Iva Milesová – Kovošrot Praha
Pavla Matyášová – TJ Maratonstav Úpice
Helena Poborská – Olymp Praha

Muži
Jan Havlíček – Slavia Praha
Petr Pechek – TJ Maratonstav Úpice
Pavel Brýdl – TJ Spartak Nové Město nad Metují
Dušan Podroužek – Slovan Liberec

Nominace bude schvalována 17.6.2008.
                                                                                                                         Karel Šklíba
Chcete si o prázdninách zahrát tenis? 
Kompletní podmínky pronájmu antukových kurtů v Úpici naproti Tonavě jsou zveřejněny 
na vývěsce v ulici Pod Městem i na vývěsce přímo na tenisových kurtech. Pro rekreační 
hráče, kteří nejsou členy tenisového oddílu TJ Sparta Úpice, platí následující: 
a) používání dvorců: zájemci o hru se hlásí u pana Jiřího Pacáka, který odemkne kurty a 
vydá další pokyny; hráč před započetím hry dvorec řádně pokropí, po skončení hry 
dvorec upraví hrablem a pak zamete (upozornění: v době tréninků závodních hráčů a v 
době mistrovských zápasů a turnajů jsou kurty pro veřejnost uzavřené);
b) poplatek: 2 hodiny hry na jednom dvorci 100 Kč; platí se přímo panu Pacákovi.

Chcete-li se telefonicky předem domluvit, volejte pana Jiřího Pacáka 
(605 167 288), který je pověřen správou tenisových dvorců, příp. pana Josefa Kábrta 
(723 580 930), předsedu oddílu tenisu při TJ Sparta Úpice.

Josef Kábrt

Pátý v Evropě
     Úpice – Silák z Radče závodící za  SK Powerlifting Trutnov, Petr Hron, se bronzem 
na  domácím  šampionátu  v silovém  trojboji  a  benchpressu  kvalifikoval  na  letošní 
mistrovství  Evropy.  To  proběhlo  v půli  května  v severočeském  Novém  Boru. 
V konkurenci závodníků ze šestnácti zemí starého kontinentu obsadil v kategorii open do 
110 kg vynikající páté místo. Pro českého reprezentanta, borce z Úpice, sezona zdaleka 
nekončí. Jeho nadcházející příprava má jasný cíl - uspět na zářijovém mistrovství světa v 
Anglii. (kal)



Velký úspěch Maratonstaváků

V neděli v Perné u Mikulova proběhla nominace na mistrovství Evropy v běhu
do vrchu. Velmi dobře si vedli běžci Maratonstavu Úpice. Na velmi těžkém
okruhu, který se stal ještě těžším z důvodu velkého lijáku při závodě,
vybojovali postupová místa - Petr Pechek v kategorii mužů, který skončil
třetí, a Pavla Matyášová, která vyhrála kategorii žen. Ani v ostatních
kategoriích nechyběli naši závodníci na stupních vítězů. V kategorii
padesátníků zvitězila Blanka Paulů a František Pechek byl třetí, v kategorii
třicátnic byla Radka Ottová třetí a Oldřich Šmída zvítězil v kategorii
šedesátníků. Kompletní výsledky na www.iscarex.cz
                                                                                                      Karel Šklíba

Česká špička freestyle BMX míří do Úpice
     Už sedmým rokem bude léto provázet série Českého poháru ve freestyle BMX. 
Letošní ročník série X CUP má tři zastávky, na kterých vítězové získají oficiální tituly 
Českého cyklistického svazu. Dějiště závodů byla konzultována se samotnými jezdci a 
musí splňovat dva základní požadavky – slušný a ucházející park a prostor pro diváckou 
návštěvnost. Proto byla pro tento rok vybrána osvědčená lokalita v Pardubicích, zcela 
nový park v Hradci Králové a pro potřeby závodu Mistrovství ČR Úpice. 

Právě areál v Úpici patří v ČR mezi absolutně nejlepší, a to jak pro trénink, tak 
pro závody. Volba lokality pro závod s titulem Mistrovství ČR tedy nebyla náhodná a 
Úpice tak bude poprvé ve své historii hostit takto velký a důležitý závod.  Očekává se 
účast kompletní české špičky freestyle BMX včetně Michaela Berana, Ondry Šléze (mistr 
ČR 2007) i Jana Martínka (mistr ČR 2006). Do závodu MČR se v loňském roce přihlásilo 
170 jezdců. Věříme tedy, že s prudkým nárůstem popularity tohoto sportu padne rekord a 
v Úpici uvidíme na dvě stě přihlášených.

Každý závod série X CUP 2008 je dvoudenní a jede se vždy v sobotu a neděli. 
Nejinak tomu bude v Úpici poslední srpnový víkend. Celý program začne již v pátek 29. 
8., a to otevřeným tréninkem pro obě kategorie (Expert – pro mladé a začínající jezdce; 
Master – pro zkušené závodníky). Do večerních hodin si tak mohou jezdci zvyknout na 
nově rozestavené překážky. V sobotu 30. 8. proběhne kvalifikace a v neděli 31. 8. bude 
připraveno finále. Po celou dobu šampionátu bude zajištěno občerstvení. Nenechte si ujít 
jedinečnou příležitost vidět nejlepší tuzemské jezdce přímo v Úpici.

MISTROVSTVÍ ČR VE FREESTYLE BMX
ÚPICE, 30.-31 8. 2008

Sobota: 10.00 – 12.0 trénink ve všech disciplínách
 12.00 – 18.00 kvalifikace 

Neděle: 10.00 -  12.00 trénink
    12.00 -  15.00 finále
    16.00 -  vyhlášení výsledků

http://www.iscarex.cz/


Tuto významnou akci podpořilo Město Úpice. Děkujeme. 
Bližší informace najdete na www.xcup.cz.

Roman Novák
Přebor ČOS v Zálesáckém závodě zdatnosti v Úpici
     Po několika letech, kdy byl přebor ČOS doménou třebíčské TJ, rozhodla 
komise pobytu v přírodě o svěření pořadatelství do rukou TJ Sokol Úpice. 
Organizační výbor neponechal nic náhodě a 23. – 25.5. se uskutečnil již IX. 
ročník Zálesáckého závodu zdatnosti v autokempu v Radči.  Úderem deváté 
hodiny proběhl slavnostní nástup, na kterém byla vztyčena sokolská vlajka a IX. 
ročník  byl oficiálně zahájen.
Hlídky se vydaly na plnění jednotlivých disciplín a prvních 15 hlídek na start 
závodu, který nebyl v areálu kempu. Na pětikilometrovém okruhu čekaly tyto 
úkoly: zdolání překážkové dráhy, poznávání zvířat, odhad vzdálenosti, vázání 
uzlů, určování a pochod podle azimutu, Morseova abeceda, hod na svislý cíl, 
poznávání přírodnin, mapových značek, souhvězdí, zajímavostí ČR a posledním 
stanovištěm na okruhu bylo rozštípnutí špalku. 
      Mimo okruh potom ještě hlídky plnily další úkoly - přepalovaly provázek ve 
výšce 60 cm, psaly testy ze zdravovědy a historie Sokola a poslední bylo 
stanoviště KPR a transport.  Po doběhnutí poslední hlídky bylo pro jednotlivé 
výpravy připraveno sportovní odpoledne v duchu indiánské vesnice 
s odpovídajícími soutěžemi. Připravena byla návštěva úpické hvězdárny 
s hodinovým výkladem.  
     Kolem 19. hod. byly vyvěšeny předběžné výsledky.  Večerní táborák  byl 
slavnostně zapálen za zvuku písničky s názvem „Vlajka“. Pásmo hudby bylo 
doplňováno mluveným slovem. 

V neděli na devátou hodinu bylo připraveno oficiální vyhlášení výsledků 
IX. ročníku Zálesáckého závodu zdatnosti. Vyhlášení se jako host zúčastnila 
starostka města Úpice ing. Iljana Beránková a starosta župy Podkrkonošské – 
Jiráskovy br. Zdeněk Čepelka.  A kdo vlastně v jednotlivých kategoriích vyhrál? 
Přeborníkem v ZZZ na rok 2008 v kategorii žactvo se stala hlídka župy 
Pernštejnské –  Sokol Doubravník, v kategorii dorost  župa plk.Švece -  Sokol 
Třebíč. Vítězné hlídky si odvezly s sebou domů nejenom hodnotné ceny, ale 
hlavně putovní sekery. A jak dopadla hlídka naší tělocvičné jednoty, která si účast 
na přeboru vybojovala v našem župním přeboru? Děvčata ve složení 
Galuščáková Adéla, Vlčková Kristýna a Kultová Pavlína obsadila v kategorii 
dorostu ucházející 12. místo. Jejich vědomostní znalosti byly srovnatelné 
s vítěznými hlídkami, běžecké možnosti nebyly až tak zářivé.  

A co dodat závěrem? Přebor se vydařil, nejen přičiněním organizátorů ze 
strany Věrné gardy a všech cvičitelů naší TJ, ale i přispěním města Úpice, 
VELKONU Úpice, firmy Jana Rückera, která zajišťovala kompletní dopravu a 
přepravu, STCJH  zapůjčením autokempu. Velké poděkování patří kolektivu 
školní jídelny ZŠ Na Lánech, který pro nás zajišťoval kompletní přípravu stravy 
pro všechny účastníky.          
                                                                                     Martin Just, ředitel přeboru

http://www.xcup.cz/


Program kina                                       červenec    2008

Upozornění pro návštěvníky a obdivovatele kina.
Kino Mír v Úpici zahájilo projekce s vícekanálovým ozvučením Dolby stereo. Toto 
zařízení podstatně vylepší poslechovou pohodu zvukového doprovodu filmových 
představení, která tím dosahuje úrovně kvality projekcí v multikinech.
    

03. čtvrtek od 19.30 hodin 

                                       HUDEBNĚ-DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ

ÚPRAVA OPERY BUFFA PRO MALÉ I VELKÉ PODLE KNIŽNÍ PŘEDLOHY 
ONDŘEJE SEKORY

                                                        BROUK PYTLÍK
skladatel:                                     Evžen Zámečník

hudební nastudování a příprava: Miroslav Navrátil, Pavla Zumrová

režie:                                            Pavol Juras

klavírní doprovod:                       Miroslav Navrátil

provedení:                                    hudebně-dramatický soubor Canto pod vedením Pavly 
Zumrové

Osoby a obsazení:                        22 účinkujících                            
vstupné: 50,-  Kč                                 

05. sobota   pozor od 18.00 a 20.00 hodin

KULIČKY

Nový český povídkový film Olgy Dambrowské o tom, jak v praxi vypadá soužití muže se 
ženou. Od první lásky  k prvnímu sexu, od první lži k poslední. Film z něhož české 
feministky šílí.

                                                        Vstupné: 59,- Kč +1,  Dolby,  80 min.,  české znění, 
mládeži přístupný

06. neděle  od 19.00 hodin

MEJDAN V LAS VEGAS

Štěstí nadosah? Romantická komedie s idolem dívčích srdcí Ashtonem Kutcherou v 
hlavní roli.

                                        Vstupné: 59,- Kč +1, Dolby, 99 min., české titulky, pro mládež 
do 12 let nevhodný   



07. pondělí od 19.00 hodin    

NÁŠ VŮDCE

Pedagogický experiment s ničivými následky

                 vstupné: 64,- Kč +1, širokoúhlý, Dolby, 110 min., české titulky,  pro mládež do 
12 let nevhodný

08. úterý od 19.00 hodin

09. středa od 19.00 hodin

BOBULE ANEB NEVINNĚ O VÍNĚ

Nový český film. Letní komedie z moravských vinic o tom, kterak se zlobivý chlapec 
napravil.

                                                           Vstupné : 69,- Kč +1, Dolby,  90 min., české znění, 
mládeži přístupný 

  

10. čtvrtek od 19.00  hodin

TAJEMSTVÍ PRSTENU

Válka je rozdělila, ale život se nedá zastavit... Nový film režiséra Richarda 
Attenborougha inspirovaný skutečnými událostmi, které se odehrály za druhé světové 
války.

                                                          Vstupné: 59,- Kč +1, Dolby, 120 min.,  české titulky, 
mládeži přístupný

11. pátek od 20.00 hodin 

V ÚDOLÍ ELAH

Inspirováno skutečnými událostmi z války v Iráku. Někdy je snažší pravdu odhalit než jí 
čelit.

                   Vstupné: 64,- Kč +1, širokoúhlý, Dolby,  120 min., české titulky, mládeži do 
15 let nepřístupný

 

12. sobota od 19.00 hodin

SMUTEK PANÍ ŠNAJDEROVÉ

Nová česká letní milostná romance ze života studentů FAMU šedesátých let, ve které 



uvidíte Aňu Geislerovou, Báru Štěpánovou, Tomáše Töpfera  a další.

                                                          Vstupné: 59,- Kč +1,  Dolby, 110 min., české znění, 
mládeži přístupný

    

13. neděle od 19.00 hodin

SUPRHRDINA

Nejočekávanější komedie roku.Takový elasťáky neměl ani Spiederman. Skvělá parodie 
na řadu filmů, která vás dostane.

                                                             Vstupné: 64,- Kč +1,  Dolby, 85 min., české titulky, 
mládeži přístupný

14. pondělí od 20.00 hodin

NEŽ ĎÁBEL ZJISTÍ, ŽE JSEŠ MRTVEJ

I ty můžeš půl hodiny pobýt v nebi...Sex, násilí, rodina a poněkud temná atmosféra 
tohoto kolotoče.

                                    Vstupné: 59,- Kč +1, Dolby, 117 min.,  české titulky,  pro mládež 
do 15 let nevhodný

       

15. úterý od 19.00 hodin

PAŘÍŽI , MILUJI TĚ

Netradiční freska řady výjímečných režisérů, kteří společně ukazují Paříž způsobem, 
který tady ještě nebyl.

                                                          Vstupné: 64,- Kč +1, Dolby,  120 min.,  české titulky, 
mládeži přístupný

17. čtvrtek od 20.00 hodin

LOVEC DRAKŮ

Vždy existuje způsob jak napravit chybu, někdy ovšem musí člověk překonat sám sebe. 
Filmové drama o těžké cestě z Afghánistánu ovládaného Talibanem.

                   Vstupné: 59,- Kč +1, širokoúhlý, Dolby, 122 min., české titulky,  pro mládež 
do 15 let nevhodný            

23. středa od 19,00 hodin

INDIANA JONES A KRÁLOVSTVÍ KŘIŠŤÁLOVÉ LEBKY



Nejnovější dobrodružství postavy v charakteristickém klobouku a s bičem coby 
nepostradatelnou zbraní. Tentokrát pátrá po další slavné relikvii - záhadné Křišťálové 
lebce.

                                         Vstupné: 64,- Kč +1, širokoúhlý, Dolby, 123 min.,  české 
titulky,  mládeži přístupný

24. čtvrtek  pozor od 17.30 a 20.00  hodin

U MĚ DOBRÝ

Nová česká filmová komedie na motivy povídek Petra Šabacha a v režii Jana Hřebejka.

                    Vstupné: 59,- Kč +1, širokoúhlý, Dolby,  102 min.,  české znění,  pro mládež 
do 12 let nevhodný

Program kina                                       srpen    2008

Upozornění pro návštěvníky a obdivovatele kina.
Kino Mír v Úpici zahájilo projekce s vícekanálovým ozvučením Dolby stereo. Toto 
zařízení podstatně vylepší poslechovou pohodu zvukového doprovodu filmových 
představení, která tím dosahuje úrovně kvality projekcí v multikinech.
    

02. sobota  pozor od 18.00 hodin

HORTON

Tvůrci Doby ledové přicházejí se zbrusu novou pohádkou pro děti i dospělé v české řeči. 
Horton je slon a přichází. Animovaný rodinný film.

                                                              Vstupné: 54,- Kč +1, Dolby,  85 min., české znění, 
mládeži přístupný

03. neděle od 20.00  hodin

CLONA

Nejen horor ale i překvapivě silný příběh o strachu uvnitř každého z nás, zvláště když 
máme trochu temnou minulost.

                                    Vstupné: 59,- Kč +1, Dolby,  84 min.,  české titulky,  pro mládež 
do 15 let nepřístupný



06. středa od 20.00 hodin

KOPAČKY

Neskutečně katastrofická romantická komedie. Svěží a brilantní film o rozchodu, který 
jeden chce a druhý ne, čemuž se lidově říká dostat kopačky.

                                         Vstupné: 59,- Kč +1, Dolby, 110 min., české titulky,  pro 
mládež do 15 let nevhodný

08. pátek od 19.00 hodin 

OKO BERE

Pět studentů, jeden velký plán a Las Vegas na lopatkách. Nakonec si musíte dávat pozor 
nejen na karty, ale i na šéfa kasína.

                   Vstupné: 59,- Kč +1,  širokoúhlý, Dolby, 123 min., české titulky,  pro mládež 
do 12 let nevhodný

    

13. středa od 19.00 hodin

MONGOL - ČINGISCHÁN

Byl zrozen k vítězství. Velkolepý dobrodružný historický film o vládci, který ovládal 
polovinu tehdy známého světa, a na svých taženích se jeho vojska zastavila až v Evropě, 
konkrétně u Úpice, kde byla rozprášena statečnými úpickými rytíři. Německo- 
mongolský film.

                   Vstupné: 59,- Kč +1, širokoúhlý, Dolby, 129 min., české titulky,  pro mládež 
do 12 let nevhodný

15. pátek od 19.00 hodin 

ÚTĚK DO DIVOČINY

Životní příběh skutečného dobrodruha Chrise McCandlesse, který se rozhodl opustit 
civilizovaný svět a odejít na divokou Aljašku. Jeho příhody jsou stejně strhující jako 
nejlepší cestopisy Jacka Londona.

                    Vstupné: 59,- Kč +1, širokoúhlý, Dolby, 148 min., české titulky,  pro mládež 
do 15 let nevhodný

 



 

16. sobota  pozor od 17.00 hodin

WINX CLUB - VÝPRAVA DO ZTRACENÉHO KRÁLOVSTVÍ

Nový rodinný animovaný film v české řeči. Osud celé magické dimenze je v rukou šesti 
statečných dívek z Winx Clubu.

                                             Vstupné: 64,- Kč +1,  širokoúhlý, Dolby, 89 min., české 
znění, mládeži přístupný

       

19. úterý  pozor od 17.00 hodin

LETOPISY NARNIE: PRINC KASPIÁN

Pokračování filmu o podivuhodné zemi Narnie a jejích ještě podivuhodnějších 
obyvatelích, v české řeči.

Všechno, co jste dosud znali, se změnilo.

                                         Vstupné: 59,- Kč +1, širokoúhlý, Dolby, 144 min., české znění, 
mládeži přístupný

21. čtvrtek  pozor od 17.30 a 20.00  hodin

U MĚ DOBRÝ

Nová česká filmová komedie na motivy povídek Petra Šabacha a v režii Jana Hřebejka.

                    Vstupné: 59,- Kč +1,  širokoúhlý, Dolby, 102 min., české znění,  pro mládež 
do 12 let nevhodný

23. sobota  pozor od 17.00 hodin

KUNG FU PANDA

Připravte se na něco pandastického. Nový rodinný animovaný film v české řeči o tom, že 
máme-li trochu štěstí a hodně píle, splní se nám každý sen.

                                              Vstupné: 59,- Kč +1, širokoúhlý, Dolby, 92 min., české 
znění, mládeži přístupný

  

24. neděle od 18.00 a 20.00 hodin

FRANTIŠEK JE DĚVKAŘ

Nová česká filmová komedie. Když už nevíte koho podvádět, zbývá podvádět sám sebe.

                                           Vstupné: 59,- Kč +1, Dolby, 81 min., české znění,  pro mládež 



do 12 let nevhodný

25. pondělí  od 18.00 hodin

STALO SE

Další z paranoidních thrillerů režiséra Shyamalana s nečekaným začátkem, prostředkem i 
koncem. Mohli jsme to vycítit. Viděli jsme znamení... A teď se to stalo.

                                             Vstupné: 59,- Kč +1, dolby, 90 min., české titulky,  pro 
mládež do 15 let nevhodný

26. úterý od 18.00 hodin

INDIANA JONES A KRÁLOVSTVÍ KŘIŠŤÁLOVÉ LEBKY

Nejnovější dobrodružství postavy v charakteristickém klobouku a s bičem coby 
nepostradatelnou zbraní. Tentokrát pátrá po další slavné relikvii - záhadné Křišťálové 
lebce.

                                             Vstupné: 64,- Kč +1, širokoúhlý, Dolby, 123 min., české 
titulky, mládeži přístupný

29. pátek od 18.00 hodin

WANTED

Vyber si svůj osud. Jeden z největších amerických filmů, který se natáčel v České 
republice. Akční film.

                                    Vstupné: 59,- Kč +1, širokoúhlý,  Dolby, české titulky,  pro mládež 
do 12 let nevhodný

Do kalendáře

ČT    03.07.      Brouk Pytlík, hudebně divadelní představení
                         MKS Divadlo A. Jiráska, od 19.30 hodin

ÚT    15.07.      Turnaj v pexesu
                         Městská knihovna Úpice, od 9 hodin 

PÁ     18.07.      Josef Rumler uvádí hudební večer Simon & Garfunkel
                          Pod Kaštanem, Úpice, od 18 hodin

SO     26.07.     12. ročník letního putování Jestřebími horami
                          Průchozí místo na Jestřebí boudě od 9 do 20 hodin, pořádá KČT Úpice



ÚT     29.07.      Luštíme osmisměrky
                          Městská knihovna Úpice, od 9 hodin

NE     27.07.     Turistický tábor na Jestřebí boudě na Pasekách 
- NE  03.08.      Pořadatel Klub českých turistů Úpice

NE    03.08.      Operní koncert  Krakonošova hudební zahrada       
                         Husův sbor, od 18 hodin, pořádá město Úpice

ČT    21.08.      Přijďte si zabalit učebnice
                         Městská knihovna Úpice,  od 8 do 11.30 hodin

PÁ     22.08.     Josef Rumler uvádí hudební večer Legendy českého folku a  country
                         Pod Kaštanem, Úpice, od 18 hodin

SO    30.08.      Folková přehlídka Úpická žebračka
                         Dlouhé záhony, od 14 hodin, pořádá spolek Folkspol

SO    30.08       Mistrovství ČR ve Freestyle BMX
.- NE 31.08.      Money Area u Sparty Úpice, pořádá o.s. Skate –BMX
 
NE    31.08.      Končí výstava loutek Z pohádky do pohádky
                         Městské muzeum Úpice  

Konec prázdnin se Žebračkou
     Šestý ročník folkového festivalu Úpická žebračka je opět situován do příjemného 
prostředí areálu manželů Lelkových na Dlouhých záhonech. Také termín už začíná být 
tradiční, tedy poslední prázdninová sobota. Na jevišti přírodního divadla se 30. srpna 
2008 postupně představí folkoví interpreti z blízka i daleka. Vystoupí například seskupení 
muzikantů okolo písničkáře a cestovatele Petra Brousila Bejlí (mrkněte na www.bejli.eu), 
hradecká skupina Nadoraz (www.nadoraz.cz), známý kutnohorský písničkář Pepa Nos 
(www.pepanos.cz),… A to samozřejmě není všechno. V jednání jsou další překvapení, ale 
protože svou účast někteří oslovení ještě nepotvrdili na sto procent, tak je pořadatelé v 
čele s Ladislavem Lysickým (úpická osobnost kultury pro rok 2007) prozatím raději 
neuvádí. Aktuální informace sledujte na  http://upickazebracka.hostuju.cz/. 

K dispozici bude v areálu amfiteátru po celé odpoledne občerstvení. Letošní 
Žebračka, kterou finančně mimo jiné opět významně podpořilo Město Úpice, začíná ve 
14 hodin. Přijďte se rozloučit s prázdninami stylově. 

P. Kalousek

http://www.nadoraz.cz/
http://www.bejli.eu/
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